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 صنعت پوشاک
 در اغما

صنعت پوشاک در سال های اخیر 
به یکی از صنایع پر بازده در سرار 
جهان تبدیل شــده است. سهم 
ایرانیان در مصرف پوشاک بیش 
از 30میلیارد دلار در سال است که 
رقم بالایی را شمال می شود. گفته 
شده کشور ما ســرانه ی مصرف 
بالاتــری از مردم چیــن دارد اما 
آمریکایی ها 5 درصد بیشتر از ما 
برای لباس خود در ســال هزینه 
می کنند. اما چه میزان از این 30 
میلیارد دلار در کشــور خودمان 
تولید می شــود و چقدر واردات 
داریم؟ صنعت نساجی و پوشاک 
در دنیــا بیــش از ۹00 میلیارد 
دلار گردش مالی دارد که ســهم 
این صنعت در کشــور برغم همه 
ظرفیت های موجود سهم ناچیزی 
است. بخش عمده ای از ناچیز بودن 
گردش مالی صنعت نســاجی و 
پوشاک به شرایط عمومی فضای 
کسب و کار در کشور باز می گردد. 
اما با این وجود صنعت نساجی از 
دیگر صنایع داخلی کشورمان نیز 
بسیار عقب تر است و گویا علاوه بر 
اینکه به این صنعت کمک نشده 

است ، سنگ اندازی هایی نیز ...

وضعیت بورس در آینده 
چه خواهد شد؟

بررسی تحلیل تکنیکال و تحلیل بنیادی بازار 
سرمایه نشان می دهد، شــاخص کل در حال 
حاضر درگیر یک حمایت قوی است و در روزهای 
آینده بورس احتمالا شاهد رشد شاخص خواهد 

بود.
هنوز بسیاری از سهامداران در بازار سرمایه وقتی 
به یاد 3 ماه خونین بورس در ماه های گذشته می 
افتند، تنشان می لرزد و سرمایه از دست رفته 

شان را نظاره می کنند.
بی اعتمادی سرمایه گذاران به بورس را می توان 
با نگاهی ورود و خروج پول حقیقی ها از بورس 
نشان داد. خالص ورود پول حقیقی به بورس در 
هفته اول دی ماه مثبت بــود؛ اما در هفته دوم 
دی ماه پول حقیقی از بورس خارج شد. در تمام 

روزهای هفته گذشته شاهد خروج پول ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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شهردار اصفهان: 

شهروندانِ دارای ارتباطات فرامرزی، 
بازیگران روابط بین المللی اصفهان 

می شوند 
شهردار اصفهان گفت: توسعه دیپلماسی شهری اصفهان می طلبد که پا 
را فراتر از دیپلماسی شهری گذاشته و تعامل شهروند با شهروند را نیز در 

دستور کار قرار دهیم. برهمین اساس، با ابتکار »شهروند دیپلمات« به مقوله 
دیپلماسی شهروندی که از کارآمدترین و مدرن ترین اشکال دیپلماسی است...

بــه گــزارش روابــط 
عمومی مخابــرات منطقه 
اصفهان،روســتای یحیــی 
آباد  بالا از جملــه نقاط محروم 
شهرستان کاشــان بوده که تا چندسال قبل از  
امکاناتی نظیــر برق ، آب و جاده مناســب نیز 
برخوردار نبود و اخیرا با اتصال به شــبکه برق 
کشور ،زمینه لازم برای ارائه خدمات مخابراتی  
این روستا فراهم شد. گفتنی است به دنبال سفر در چهل و یکمین ســالگرد انقلاب اسلامی در 

وزیر  ارتباطات و فنــاوری  اطلاعات در  مهرماه 
سال ۹۷ ، احداث سایت موبایل  و تامین پوشش 
 USO تلفن همراه آن روستا  از محل اعتبارت
مصوب و در برنامه قرارگرفت  که با پیگیری های 
صورت گرفته توسط مخابرات منطقه اصفهان 

این سایت در تاریخ ۱3/۱0/۹۹ راه اندازی  شد.
لازم به ذکر است با راه اندازی این سایت، مناطق  
یحیی آباد پایین و ســلخک نیز  تحت پوشش 

تلفن همراه قرار گرفتند.

ارتباط مخابراتی آخرین روستای فاقد ارتباط  شهرستان کاشان برقرار گردید 
با تلاش سخت کوشان مخابرات منطقه اصفهان، روستای یحیی آباد بالا از توابع شهرستان کاشان به شبکه 

ارتباطی همراه اول متصل شد. اخبار اصفهان
گــــــزارش

گـــزارش

اختصاص تابلوهای تبلیغات شهری به سواره های پیاده 

تبلیغات  تابلوهــای 
شــهری این مــاه به 
موضوع »ســواره های پیاده« با محوریت 
آداب سوار شدن مسافر در تاکسی اختصاص 

یافت.

رییس اداره توسعه فرهنگ شهروندی با بیان این 
خبرگفت: با توجه به اینکه معاونت حمل و نقل و 
ترافیک شهرداری اصفهان هرسال زمان بین دو 
مناسبت روز حمل و نقل عمومی تا روز هوای پاک، 
برنامه هایی برگزار می کند، اداره توسعه فرهنگ 
شهروندی نیز در همین راستا به ارائه طرح هایی 
در خصوص آداب استفاده از  وسایل حمل و نقل 

عمومی در قالب تبلیغات شهری پرداخته است.
احمد رضایی اظهار داشت: امسال از 26 آذر تا 2۹ 
دی موضوع تاکسی و تاکســیران ها، آداب سوار 
شدن مسافر در تاکسی و رعایت مسائل اجتماعی 
و فرهنگی در جمع مسافران از سوی اداره توسعه 
فرهنگ شهروندی ســازمان فرهنگی اجتماعی 

ورزشی شهرداری اصفهان انتخاب شده است.
وی با بیان اینکــه طرح های گرافیکــی این ماه 
تبلیغات شهری با عنوان »سواره های پیاده« ارائه 
شده، افزود: پیاده به کسی می گویند که به لحاظ 
فکری متوجه موضوع نیست باید اصولی را رعایت 
کند و  زمانی که سوار تاکسی می شود با موبایل بلند 
صحبت می کند، ماسک نمی زند و به حد قانونی 

خود قانع نیست.

وی تصریح کرد: این چهار طــرح کاریکاتوری با 
چاشنی طنز آمیخته شده که از ۱4دی ماه بر روی 
300 تابلوی تبلیغات شهری در سطح شهر اصفهان 

نصب شده و مورد توجه شهروندان قرار می گیرد.
گفتنی اســت؛ علاقه مندان برای دریافت طرح 
های تبلیغات شــهری مــی توانند به ســایت 

esfahanfarhang.ir مراجعه کنند.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

درپی خارج شدن بیمارستان دکترشریعتی اصفهان ازلیست بیمارستان های ریفرال کرون انجام گرفت:

تشکر مدیر درمان تأمین اجتماعی استان اصفهان ازهمکاران و ارائه دهندگان خدمات

 در رتبه بندی 
بیمارستان های 
سازمان تأمین 

اجتماعی بعد از 
بیمارستان میلاد 
تهران، بیشترین 

بیمار در حدود 
8000 نفر در 

بیمارستان های 
اصفهان بستری 

شدند

مدیر درمان تأمین اجتماعی استان اصفهان با شرکت در جلسه پزشکان بیمارستان از زحمات ایشان در دوران کرونا تقدیر کرد.
دکتر علی اعتصام پور در جریان این بازدید گفت: بسیاری از مردم به دلیل ریفرال بودن بیمارستان در ماههای گذشته از دریافت خدمات درمانی محروم 
مانده اند و حالا که بیمارستان از کووید خارج شده است تمام تلاش شما باید خدمت رسانی به این جامعه آسیب پذیر باشد تا مبادا کسی به دلیل بیماری 

دیگر به غیر کرونا جان خود را از دست دهد.

وی در ادامه اشاره کرد: مردم 
نباید فکر کنند کــه کرونا از 
بین رفته اســت بلکه اگر هم 
اکنون در وضعیــت بهتری 
نســبت به ماه گذشــته ایم 
بخاطر رعایت دستور العمل 
های بهداشتی توسط مردم 

و زحمات شبانه روزی کادر درمان است.
این مقام ارشــد درمانی همچنین متذکر 
شد: مردم همچنان باید با رعایت صحیح 
دستور العمل ها به خودشان و کادر درمان 
کمک کنند تا دیگر شــاهد داغدار شدن 
خانواده ها به سبب ابتلا به بیماری کرونا 

نباشیم.
وی ادامه داد: بــا توجه بــه کاهش آمار 
مراجعات بیماران مبتلا به کرونا در استان 
برنامه ریزی ها بر این اســاس انجام شــد 
که بیمارستان دکتر شــریعتی از لیست 
بیمارستان های ریفرال کرونا در اصفهان 

خارج شود.
مدیر درمــان تأمین اجتماعی اســتان 
اصفهان با بیان اینکه »بر این اســاس که 
دیگر بیماران مبتلا به کرونا در بیمارستان 
شریعتی پذیرش نمی شوند« اضافه کرد: 
باید توجه داشــت که از دو هفته گذشته 
تاکنون تعداد مراجعات بیماران مشکوک 
به کرونا در این بیمارستان بسیار کم شده 

و در حال حاضر 45 نفر بستری می باشند 
و به همین علت این بیمارستان از لیست 

بیمارستان های ریفرال کرونا خارج شد.
وی همچنین اظهار داشت: از اسفند ماه تا 
به امروز 52۱2 نفر بیمار کووید – ۱۹ در 
بیمارستان دکتر شــریعتی بستری شده 
که خوشــبختانه 46۷2 نفر بهبود یافته، 
۱2 نفر به مراکز دانشگاهی اعزام شده اند 
و متاســفانه 482 نفر از این بیماران فوت 

کرده اند.
دکتر علی اعتصام پور بــا اعلام این نکته 
که »هم اکنون تعداد 46 نفر بیمار کرونا 
مثبت در این بیمارستان بستری هستند 
و متاســفانه تا کنون بیش از 35۷ نفر از 
همکاران ما به بیماری کووید - ۱۹ مبتلا 
شــده اند« اظهار داشــت: در این مدت 

خوشبختانه فوتی نداشتیم.

وی در پایــان تصریــح کــرد: فعالیــت 
بیمارستان دکتر شریعتی به حالت عادی 
برگردانده می شــود و بخش جداگانه ای 
نیز برای بیماران مبتلا به کرونای بستری 
در این بیمارســتان تا زمان بهبودی شان 
در نظر گرفته می شــود و ســتاد هدایت 
بیمار مدیریت درمــان تأمین اجتماعی 
اصفهان با شــماره تلفن 3265۷۹62 در 
 خدمت بیمه شــدگان تأمین اجتماعی

 می باشد.
لازم بــه ذکــر اســت در رتبــه بندی 
بیمارستان های سازمان تأمین اجتماعی 
بعــد از بیمارســتان میــلاد تهــران، 
بیشــترین بیمار در حدود 8000 نفر در 
بیمارستان های اصفهان بستری شدند و 
خوشبختانه تعداد فوتی ها زیر ۱0 درصد 

بوده است.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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بازار طلا و سکه 99/10/16 ساعت 15:30

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,291,00011,761,000قدیم

سکه طرح 
12,045,00011,500,000جدید

6,420,0006,400,000نیم سکه

4,358,0003,050,000ربع سکه

2,411,0002400,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,232,0004,599,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,207,7001,061,300 عیار

طلای آب شده 
5,230,0004,598,000نقدی

یک گرم طلای 
241,610,2001,415,000 عیار

آگهـی مناقصـه عمومی یک مرحله ای

شناسه: 1073100

نوبت دوم

اداره کل زندان های استان اصفهان دستگاه مناقصه گزار 
نشانی: اصفهان، ابتدای اتوبان ذوب آهن 

موضوع مناقصه
تهیه روغن مایع حلب مورد نیاز به شرح ذیل: 

روغن معمولی حلب: 100.000 کیلوگرم 
روغن مایع سرخ کردنی: 53.000 کیلوگرم 

تضمین شرکت در 
مناقصه

 ضمانتنامه بانکی در وجه اداره کل زندان های استان اصفهان 
یاواریز وجه نقد به شبای حساب IR230100004061013107670409 نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی 

ایران به نام تمرکز  وجوه سپرده اداره کل زندان های استان اصفهان به مبلغ 939.351.000 ریال 

دریافت اسناد از طریق 
سامانه تدارکات دولت 

 www.setadiran.ir :سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

از تاریخ 99/10/16 لغایت 99/10/20 

تحویل اسناد صرفا 
پاکت )الف(

دبیرخانه محرمانه اداره کل زندان های استان اصفهان 

حداکثر تا تاریخ 99/11/1

گشایش پیشنهادها
اداره کل زندان های استان اصفهان 

روز پنجشنبه مورخ 99/11/02 ساعت 10 صبح 

اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت )الف( 
آدرس: اصفهان، ابتدای اتوبان ذوب آهن، اداره کل زندان های استان اصفهان، اداره مالی و پشتیبانی

 شماره تماس : 031-37872192
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حمیدرضــا عظیمیــان با تأکید بــر اینکه 
فولاد مبارکه در ســال های گذشته همواره با 

سختی ازجمله تحریم ها و محدودیت های داخلی، چالش های 
مانند کمبود سنگ آهن، کاهش عرضه برق، آب و گاز و مواد اولیه و 
از ماه های پایانی سال گذشته نیز با شیوع بیماری کرونا مواجه بوده 
است، گفت: به یاری خداوند و با اتخاذ تدابیر   و   برنامه ریزی های 
دقیق در هر حوزه و با تلاش مدیران و کارکنان دلســوز و باانگیزه 

شرکت، توانسته ایم بر مشکلات فائق آییم.
وی در ادامه ضمن قدردانی از دســتاوردهای کارکنان در حوزه 
معاونت بهره برداری و اشاره به دستاوردهای شرکت طی 9 ماه اخیر 
و همچنین با مقایسه آمار تولید در این مدت نسبت به مدت مشابه 
سال قبل، از افزایش 10 درصدی تولید در واحد گنــــدله سازی 
خبر داد و گفت: در 9 ماه نخست امسال، تولید گندله به میزان 5 
میلیون و 598 هزار تن محقق شده است. با پیگیری های انجام شده، 
وضعیت موجودی مواد اولیه در شــرکت به شرایط مطلوب تری 
رسیده است، اما باید برای رسیدن به شرایط پایدار همچنان تلاش 

و برنامه ریزی کرد.
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه ضمن اشاره به رشد بسیار خوب 

عملکرد واحدهای احیا مستقیم 1 و 2 گفت: تولید این واحدها در  
نه ماهه سال گذشــته به 5 میلیون و 135 هزار تن آهن اسفنجی 
رسید. این در حالی اســت که در همین 9 ماه سال 99، کارکنان 
پرتلاش این واحدها توانستند با تحقق 105 درصد برنامه و با رشد 
14 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل، به تولید 5 میلیون و 
873 هزار تن آهن اسفنجی دست یابند که در نوع خود یک رکورد 

ارزشمند محسوب می گردد.
وی با اشاره به  میزان تولید فولاد خام در این بازه زمانی تصریح کرد: 
در  نه ماهه سال گذشته،  4 میلیون و 895 هزار تن تختال تولید 
شده بود، درحالی که در پایان 9 ماه نخست امسال، با تحقق 109 
درصدی برنامه سالانه و با    11 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه 

سال قبل، به عدد  5 میلیون و 456 هزار تن رسیده ایم.
مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه به یاری خداوند و همت کارکنان 
عبور از مرز 7.2 میلیون تن تولید و ثبت یک رکورد ارزشمند دیگر در 
پایان سال دور از دسترس نخواهد بود، گفت: در سال جهش تولید 
از همه مدیران و کارکنان شرکت می خواهم که با همدلی و تلاش 

بیشتر در این مسیر گام بردارند.
او با اشاره به عملکرد نه ماهه ناحیه نورد گرم گفت: در  این ناحیه 

به دلیل تغییر ترکیب ابعادی و کیفی سفارش ها و همچنین توقف 
ده روزه در قفســه  R3  حــــدود 1.5 درصــد از برنامــه عقب 
هستیــم؛ بااین حال با ثبت تولید 3 میلیون و  859 هزار تن، نسبت 
به مدت مشابه سال قبل حدود 2 درصد بیشــتر از برنامه  تولید 
کرده ایم.  وی در ادامه عملکرد ناحیه نورد سرد را نیز بسیار خوب 
ارزیابی و خاطرنشان کرد: کارکنان این ناحیه در 9 ماه نخست سال 
جاری به تولید یک میلیون   و 215 هزار تن و یک درصد رشد تولید 
نسبت به مدت مشابه سال قبل دست یافتند. سال گذشته در این 
بازه زمانی 1 میلیون و 204 هزار تن تولید محقق شده بود. امسال در 
طی این مدت با تحقق 102 درصد برنامه، به تولید 1 میلیون و 215 
هزار تن دست یافته ایم و پیش بینی می شود تولید در این ناحیه از 

یک میلیون و 400 هزار تن محصول فراتر    رود.
مدیرعامل فــولاد مبارکه از انجام عملیات نوســازی ماشــین 
ریخته گری شماره 1 در مجتمع فولاد سبا خبر داد و گفت: برخی 
محدودیت ها و به روزرسانی اتوماسیون این خط و همچنین انجام 
سایر برنامه های تعمیراتی که چابک سازی مجتمع فولاد سبا را در 
پی خواهد داشت، تولید   به میزان  15 درصد کاهش داشته که قابل 

جبران است.

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد:
عبور از مرز فروش ۵۰ هزار میلیارد تومان در ماه گذشته

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت این شرکت که در سالن بزرگ اجتماعات و با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی بـرگـزار 
شــد، گفـت: خوشبختانه علی رغم همه محدودیت های موجود در تأمین منابع انرژی و گاز و شیوع ویروس کرونا، فولاد مبارکه همچنان بر 

مدار موفقیت و سوددهی است.
اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... پیش روی خود داشته است.

پنبه یکی از محصــولات راهبردی 
اســت که مــورد اســتفاده صنعت 
نســاجی قرار می گیرد. در سال های 
دورتر شــاهد رونق پنبه و نســاجی 
بودیم اما به دلایل مختلفی از جمله 
واردات، مزیت اقتصادی کشت پنبه 
کاهش و هزینه های آن افزایش یافت، 
بنابراین سال های پررونق کشت پنبه 
کم شــد. با توجه به بالا بودن قیمت 
تمام  شده پنبه برای تولیدکنندگان 
کشور در ســال  های اخیر و کاهش 
جذابیت اقتصادی تولید این محصول، 
انگیزه کشاورزان برای قرار دادن این 
محصول در الگوی کشــت کاهش 
یافته است. علاوه بر این، »پایین بودن 
ســطح بهره وری«، »ضعف فناوری 
در صنایع پایین  دســتی« و »پایین 
بودن تعرفه گمرکی واردات پنبه«، از 
جمله مواردی هستند که بر تداوم این 

وضعیت دامن می  زنند.
در سال 99 علاوه بر مشکلات سالهای 
قبل کرونا نیز عاملی شد برای تضعیف 
صنعت نســاجی در کشــور. صنف 
تولید و توزیع پوشــاک کشور جدا 
از آســیب هایی که از ویروس کرونا 
و تغییرات قیمت ارز داشــته از یک 
پارامتر دیگر نیز به شدت ضربه خورده 
است که شرایط خرده فروش ها را نیز 
در بر گرفته اســت. آن هم بازگشت 
برندهــای خارجیســت. حضــور 
قدرتمندانه این برندهــا به ویژه در 
بزرگ ترین مراکز خرید کشور، حاکی 
از برنامه محور بودنشــان بود و اینکه 
سهمی از بازار را طلب می کنند.  حدود 
دو سال پیش واردات بیش از یک هزار 
و 400 قلم کالا که عمده آنها مشابه 
داخلی داشتند، ممنوع شده و یکی 
از این اقلام پوشاک بود. اجرای کامل 
طرح شناسه کالا می تواند به کنترل 
هرچه بیشتر پوشاک قاچاق بینجامد 
امسال بازار پوشاک به دلیل کرونایی 
شدن شرایط  در اغما به سر می برد و 
تعداد کمی از فعالان صنعت نساجی 
تاب و توان تحمل چنین شــرایطی 
را دارند زیرا در ســالهای گذشته نیز 
به صورت پی در پی با سیاست های 
غلط و آنی دچار مشکلاتی شده اند و 
این زمستان با شرایط حاضر می تواند 
تیر خلاصی بر صنعت نساجی کشور 
شود که البته مانند همه صنایع دیگر 
با پشتیبانی دولت می تواند این گردنه 

سخت را پشت سر بگذارد.

اقتصاد استان
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صادرات ریل مادر صنعت فولاد ایران به افغانستان
ذوب آهن اصفهان به عنوان نخستین و تنها تولید کننده ریل در ایران و غرب آسیا قراردادی را برای تامین و 

صادرات ریل به افغانستان منعقد کرد.
منصور یزدی زاده مدیرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان مبلغ قرارداد صادرات ریل ذوب آهن اصفهان به 
افغانستان را 4 میلیون و 300 هزار دلار عنوان کرد و گفت: با این قرارداد اتصال افغانستان از طریق ایران به 

دریای عمان و خلیج فارس و از سمت غرب به اروپا نهایی می شود و شاهد افزایش حجم مبادلات تجاری و 
ترانزیت به افغانستان و همچنین افزایش مراودات تجاری طرفین خواهیم بود.

منصور یزدی زاده با اشاره به اینکه، ریل تولیدی این شرکت مطابق آخرین استاندارد های جهانی است و کیفیت آن 
توسط شرکت های معتبر تایید شده است، افزود: مذاکراتی برای تامین ریل مورد نیاز سایر کشور های منطقه در حال انجام 

است و چشم انداز خوبی برای صادرات این محصول استراتژیک وجود دارد.
او گفت: هم اکنون برای تامین نیاز کشور ماهانه 10 هزار تن ریل در این مجتمع عظیم صنعتی تولید می شود که به نسبت تقاضای بازار قابل 
افزایش است. شایان ذکر است ریل تولید شــده در ذوب آهن اصفهان هم اکنون در محور های مختلف از جمله چابهار-زاهدان، یزد-اقلید، 

همدان-سنندج، میانه – اردبیل، بستان آباد –تبریز و رشت- کاسپین در حال نصب است.

ورود بیش از ۵۰ دستگاه خودرو آتش نشانی اصفهان تا یک ماه آینده
معاون خدمات شهری شهردار اصفهان گفت:بیش از 50 دستگاه خودرو آتش نشانی اصفهان تا یک ماه 

آینده وارد چرخه فعالیت می شود.
حسین امیری معاون خدمات شهری شهردار اصفهان گفت:  امسال 50 دستگاه خودرو مورد نیاز سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی با بیش از 500 میلیارد ریال هزینه خریداری شده تا یک ماه آینده وارد چرخه 

فعالیت می شود. حسین امیری افزود: در این دوره مدیریت شهری با هدف بهسازی و نوسازی ناوگان خدمات 
موتوری اقدامات خوبی شده و تلاش می شود هر ساله با پیش بینی اعتبارات مورد نیاز، بخشی از خودرو هایی 

که عمر بالایی دارند از رده خارج و خودرو های جدید جایگزین شــود. او اعتبار مورد نیاز برای خرید خودرو ها و 
ماشین آلات جدید سازمان خدمات موتوری شهرداری را 250 میلیارد ریال بیان کرد و افزود: 100 میلیارد ریال اعتبار دیگر 

پیش بینی شده است که تا پایان سال خودرو های جدید مورد نیاز خریداری شود.
معاون خدمات شهری شهردار اصفهان با ابراز خرسندی از اضافه شدن تجهیزات جدید به امکانات سازمان خدمات موتوری، گفت: در بخش 
خدمات شهری برای نوسازی تجهیزات و ماشین آلات با اختصاص با بیش از 250 میلیارد ریال دو دستگاه بیل بکهو، 10 عدد شاسی هیوندا 

برای زباله کش و یک عدد کشنده برای حمل جرثقیل 15 تن خریداری شده است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 ما هیچ محدودیتی 
برای صادرات مازوت 

نداریم؛ همان طور که در 
تابستان هم که مازوت 

بیشتری داشتیم، 
تقریباً همه مازوت مان 
را صادر کردیم. اینکه 

در صادرات مازوت 
محدودیت داریم، 

ادعای بی پایه ای است

 بیژن زنگنــه، وزیر نفت 
در حاشــیه سیزدهمین 
نشســت وزارتی نشست 
اوپک پلاس گفت: ما هیچ 
محدودیتی برای صادرات 
مازوت نداریم؛ همان طور 
که در تابســتان هم که 
مازوت بیشتری داشتیم، 
تقریباً همه مازوت مان را صادر کردیم. 
اینکه در صادرات مــازوت محدودیت 

داریم، ادعای بی پایه ای است.
وزیر نفت افزود: مصرف گاز مردم خیلی 
بالاتر از برآوردی بوده که ما داشــتیم. 
بعضی هــای فکر می کننــد اگر در و 
پنجره را باز بگذارند کرونا کاری به آنها 

ندارد.
وی ادامــه داد: قاطعانه اعلام می کنم 
که در هیچ کدام از نیروگاه های استان 

های البرز، تهران، قم و اصفهان مازوت 
مصرف نمی شــود. می گویند مازوت 
تهران را خفــه کرده اســت؛ اصلًا در 
نیروگاه هــای اطراف تهــران مازوت 

مصرف نمی شود.
اسن عضو کابینه تصریح کرد: مصرف 
مازوت اختــراع ما نیســت، آلودگی 

دارد امــا در نیروگاه هــای دنیا حدود 
4 میلیارد لیتر از آن مصرف می شود.

عیســی کلانتــری، معــاون رئیس 
جمهــوری و رئیس ســازمان محیط 
زیســت دیروز در مصاحبه بــا یکی از 
روزنامه های تهران، درباره علت تشدید 
آلودگی هوای تهران مدعی شده بود که 

به دلیل محدودیت های تحریمی، انبار 
پالایشگاه ها پر از مازوت شده به طوری 
که در آســتانه تعطیلی بودن؛ چون نه 
می توانستند مازوت را مصرف کنند و 
نه صادر، به ناچار نیروگاه ها به مازوت 
ســوزاندن روی آوردند و گرفتار هوای 

آلوده شدیم.

ادعای جدید وزیر نفت: 

در نیروگاه اصفهان اصلا مازوت مصرف نمی شود
وزیر نفت گفت: در هیچ کدام از نیروگاه های استان های البرز، 

تهران، قم و اصفهان مازوت مصرف نمی شود.

      مصرف گاز مردم خیلی بالاتر از برآوردی بوده که ما داشتیم

مهر
گـــزارش
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شهردار اصفهان: 

شهروندانِ دارای ارتباطات 
فرامرزی، بازیگران روابط بین المللی 

اصفهان می شوند 
شهردار اصفهان گفت: توسعه دیپلماسی شهری اصفهان 
می طلبد که پا را فراتر از دیپلماسی شهری گذاشته و تعامل 
شهروند با شهروند را نیز در دستور کار قرار دهیم. برهمین 
اساس، با ابتکار »شــهروند دیپلمات« به مقوله دیپلماسی 
شهروندی که از کارآمدترین و مدرن ترین اشکال دیپلماسی 

است ورود کردیم.

به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شــهرداری اصفهان، قدرت 
اله نوروزی بــه ظرفیت های ابتکار »شــهروند دیپلمــات« برای 
استفاده از پتانســیل های اقتصادی، فرهنگی و علمی شهروندان، 
فعالان و کنشــگران برای شکل گیری شــبکه ای از ارتباطات بین 
المللی اشــاره و اظهار کرد: در شرایطی که شــهرها از حوزه حمل 
و نقل تا خدمات شــهری با تاثیرات ناشــی از تحریم ها دســت و 
پنجه نرم می کنند، ایجاد پیوندهای مشــترک با نهادهای مرتبط 
جهانی، ایجاد شبکه شــهرها و ایفای نقش پر رنگ تر در عرصه بین 
الملل یک وظیفه برای همه دســتگاه هاســت و به گواه مجموعه 
وزارت امــور خارجه، اصفهــان می تواند پایلوت این طرح شــود و 
 سپس این ابتکار خلاقانه را به سایر کلانشــهرهای ایران نیز صادر 

کند.
وی با بیان اینکه این ابتکار با همکاری شــهرداری و دســتگاه های 
ذی صلاح در حال اجراست، گفت: در حالی که به قرن جدید نزدیک 
می شویم دیپلماسی هم باید از دروازه های متعدد و نو عبور کرده و 
به زندگی بهتر شهروندان کمک کند که یکی از این راه ها پیش قدم 
شدن مجموعه مدیریت شــهری در اصفهان برای حذف اشکالات 
و رســیدن به جواب های موثر برای احیا یا پرفــروغ کردن روابط 

خواهرخواندگی اصفهان است.
شــهردار اصفهان تصریح کــرد: در دنیــای کنونی، افــرادی که 
ســکان اداره شــهرها را در دســت دارند، می دانند که دیگر زمان 
تصمیم گیری در اتاق های دربســته و جلســات درون ســازمانی 
گذشــته اســت و اکنون مدیریت بهینه شــهرها تنها با مشارکت 
 شهروندان و طبقات مختلف نخبگان و موثران و طبقه خلاق ممکن

 است.
وی افزود: در شرایطی که چالش های شــهرهای دنیا جهانی شده 
است، قطعا نیاز به راهکارهای جهانی برای گذر از چالش ها داریم؛ 
حضور شهروند دیپلمات ها بر سر میزهای تصمیم گیری و استفاده 
از مشارکت شهروندانی که به مسائل روز دنیا و شهرها اشراف داشته 
باشند، می تواند اصفهان را به عنوان یک جهان شهر از این چالش ها 

عبور دهد.
نوروزی به آمادگی شهرداری اصفهان برای همفکری با تجار، فارغ 
التحصیلان دانشــگاهی، فعالان فرهنگی و اجتماعی شهر اصفهان 
و رســانه ها در این چارچوب )طرح شــهروند دیپلمات( اشــاره و 
تاکید کرد: جهان شــهر اصفهان نباید از نخبگان و شهروندان خود 
که دارای ارتباطات فرامرزی هســتند، غافل باشــد زیرا این افراد 
 با ابتکار طرح شــده، بازیگــران جدید روابــط بین المللی اصفهان

 می شوند.

گــــزارش
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ماجــرای ضد واکســن ها 
اتفاق تازه ای نیست. از زمان 
امیر کبیر بودنــد و حالا در 
بیماری کووید ۱۹ هم حضور 
فعال دارند. افرادی که ذهن 
خود را در برابر علم بسته اند و 
حتی در آخرین حرکت خود در کشور، در 
برابر ساختمان وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی تجمع کردند و به واکسن 

داخلی و خارجی کرونا، »نه« گفتند.
نکته جالب توجه درباره ضد واکسن های 
ایرانی این است که خود ماسک می زنند 
و به روش های مورد ادعــای خود اعتقاد 
راسخی ندارند. یعنی حاضر نیستند آن چه 
جوامع علمی جهانی درباره ویروس کرونا 
را می گویند، بپذیرند، اما ماســک زده و 
اعتراض شان به تولید یا تهیه واکسن کرونا 

را با ماسک بر چهره فریاد می زنند.
تزریق واکسن کرونا اجباری نیست

نکته مهم در زمینه واکسن کرونا این است 
که تزریق آن اجباری نیست. یعنی مثل 
واکسن آنفلوآنزا که بهتر است گروه های 
حساس یا در معرض خطر تزریق کنند، 
واکسن کرونای ایمن و تایید شده هم برای 
گروه هایی که در معرض خطر قرار دارند، 
پیش از همه باید تزریق شود، اما حتی برای 
این افراد هم اجباری وجود ندارد. یعنی اگر 
موقعیت تزریق واکســن کرونا برای کادر 
بهداشت و درمان یا سالمندان یا هر گروهی 
که در اولویت وزارت بهداشت اعلام خواهد 
شد، فراهم باشد، اما آن فرد نخواهد واکسن 

بزند، اجباری وجود ندارد.
علیرضا رییســی معاون بهداشــت وزیر 
بهداشــت در این زمینه گفــت: باید به 
واکســنی مثل واکســن کرونا در دسته 
واکسن هایی مثل آنفلوآنزا نگاه کرد و باید 
بدانیم که تزریق آن اجباری نیست. نوع 
دیگری از واکسیناسیون مثل فلج اطفال 
هم در کشور انجام می شــود که موضوع 

آن متفاوت اســت. در نتیجه افرادی که 
نمی خواهند واکسن کرونا بزنند، می توانند 

این کار را انجام ندهند.
وی درباره اعتراض برخی افراد در مقابل 
ســاختمان وزارت بهداشــت در خیابان 
ایوانک تهران نیز بیان کــرد: برخی افراد 
به طور کلی اظهارات ضد علم و تکنولوژی 
دارند. در همین کشور شــاهد بودیم که 
کتاب مرجع پزشکی را نیز سوزاندند. حتی 
اگر در تاریخ به عقــب برگردیم، افرادی 
در زمان امیرکبیر با واکســن آبله مقابله 
می کردند و می گفتند که اگر واکسن بزنید، 
شیطان و جن وارد بدن شما می شود. این 
مختص به ایران نیست و حتی در آمریکا و 
کشورهای دیگر نیز این افراد هستند که با 
تزریق واکسن مخالفت می کنند. برخی 
می گویند به نوعی از واکســن اطمینان 
ندارنــد و نمی زنند و عــده دیگری کلا با 

واکسن مخالف هستند.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا ادامه 
داد: وقتی داریم برای تولید و خرید واکسن 
اقدام می کنیم، این واکنش وزارت بهداشت 
است و این اظهارات هیچ تاثیری در برنامه 

وزارت بهداشت ندارد.
دولت به دنبال تهیه و تولید واکسن کرونا

با همه این اوصاف، تامین واکســن کرونا 
برای جامعه توســط دولت از چند مسیر 
مختلف دنبال می شــود. از یک سو بحث 
تولید واکسن کرونا در کشور مطرح است 
که در هفته قبل مرحله اول تست انسانی 
یکی از این واکسن ها در شرکتی وابسته 
به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( آغاز شده و 
در هفته های پیش رو مراحل تست انسانی 
واکسن های ساخت شــرکت های دیگر 
آغاز خواهد شد. از سوی دیگر بحث خرید 
واکسن خارجی کرونا و همچنین مشارکت 
در تولید با شرکت های خارجی نیز مطرح 

است.
علت طی کردن مســیرهای مختلف این 
اســت که تولید واکســن کرونا در هیچ 
کشوری به اندازه نیاز مردم همان کشور 
نیست و در واقع دولت ها باید مسیرهای 
مختلف را طی کنند تا بتوانند اولویت های 
جمعیتی خــود مانند کادر بهداشــت و 
درمان و سالمندان را پیش از سایر گروه ها 

واکسینه کنند.

طی کردن این مسیر در ایران نیز به همین 
دلیل اســت که بتوانیم میزان دوز مورد 
نیاز برای گروه هایــی که در معرض خطر 
بیشتری قرار دارند را تامین و این گروه ها را 
بر اساس اولویت ها واکسینه کنیم. بنابراین 
نمی توان همه مردم را معطل تولید واکسن 

ایرانی نگه داشت.
حسن روحانی رییس جمهوری دهم دی 
ماه در جلسه هیات دولت در همین زمینه 
گفت: اگر یک واکســن کرونا امروز آماده 
اســت و می توانیم خریداری کنیم و دو تا 
سه هفته دیگر تزریق را شروع کنیم، نباید 
تردید کنیم و دولت در این مسائل تردید 
نمی کند. بحث می شــود که واکسن را از 
خارج وارد کنیم یا در داخل بسازیم. این 
چه بحثی است که مطرح می شود؟ مثل 
این است که بگوییم در وسط جنگ، اسلحه 
را در داخل بسازیم و از خارج وارد نکنیم. 

این چه حرفی است که می زنیم؟
وی اظهار کرد: اگر بــه خودکفایی کامل 
رســیدیم و نیاز نبود، درست است؛ ولی 
زمانی که هنوز راه مشــخص نیســت، 
هیچ کس نمی دانــد این واکســنی که 
شــروع کردیم، روزی کــه بتوانیم با آن 
واکسیناسیون گسترده شروع کنیم، چند 
ماه دیگر است. اگر یک واکسنی امروز آماده 
اســت و می توانیم خریداری کنیم و دو تا 
سه هفته دیگر تزریق را شروع کنیم، نباید 
تردید کنیم. دولت در این مسائل تردید 

نمی کند.
روحانی بیان کرد: این مباحث نادرســت 
است. حتی برخی می گویند واکسن داخلی 
ارزش ندارد. معیار ما، وزارت بهداشت است. 
اگر وزارت بهداشت و متخصصان گفتند 
این واکســن مورد اعتماد است، خارجی 
باشد وارد می کنیم، داخلی باشد استفاده 
می کنیم. مشخص اســت چه کسی باید 

نظر نهایی را بدهد.
علیرضا معزی معــاون ارتباطات و اطلاع 
رسانی دفتر رییس جمهوری نیز در همین 
رابطه در حســاب توییتری خود نوشت: 
ششم دی ماه هم روحانی و هم جهانگیری 
بــر واردات هرچه ســریع تر واکســن و 
همچنین شــفافیت در توزیع آن تاکیده 
کرده بودند. رییس جمهوری از لزوم اعلام 
اولویت ها، دســتورالعمل ها و همچنین 

گزارش دهی شفاف و دقیق وزرات بهداشت 
از کسانی که واکســن را دریافت خواهند 
کرد، ســخن گفته بود. معاون اول هم به 
روشــنی اعلام کرد اگر بتوانیم یک روز 
زودتر از هر جای دنیا واکسن معتبر وارد 
کنیم، یک لحظه هم درنگ نخواهیم کرد. 
جهانگیری به صراحت گفت که هیچ مقام 
دولتی و خانواده اش حق نــدارد خارج از 
دستورالعمل ها به واکسن دسترسی پیدا 

کند.
معزی ادامه داد: دولت در موضوع واکسن، 
نه در تله توهم توطئه نســبت به واکسن 
خارجی گرفتار شده و نه به خودتحقیری 
نســبت به واکســن داخلی مجال داده 
است. در این تنگنای تحریم، تنها و تنها 
یک دغدغه وجود دارد، تأمین ســلامت 
شــهروندان. رییــس جمهــور روحانی 
رســما اعلام کرد که با خرید واکسن در 
هفته  های آینده از شرکت  های مختلف، 
واکسیناسیون بر اســاس اولویت  بندی 
و جدول آماده شــده از جامعه هدف در 
کشور با اولویت کادر درمانی و سالمندان 

آغاز می شود.
نباید مردم را معطل بگذاریم

هرچند برخی افراد تمایل به انکار یا تخریب 
هر نوع دارو یا واکســن خارجی را دارند، 
اما واقعیت این اســت که در برابر بیماری 
نوپدید، نمی توان با زبان سنتی حرف زد. 
بیماری کووید ۱۹ همه جهان را زمین گیر 
کرده و داروها و روش های درمانی مختلفی 
در این یک سال مورد استفاده قرار گرفته 
که شاید بخشی از آنها اثربخشی چندانی 

هم نداشت. با این حال نمی توان مردم را 
معطل نگه داشت. ماجرای واکسن کرونا 
هم دقیقا همین اســت و نمی توان مردم 
را معطل نگه داشــت که واکسن داخلی 
آماده شود. این در شرایطی است که تولید 
واکسن کرونا در زمان حاضر هم چند ماهی 
از سایر کشورها عقب تر است و در خوش 
بینانه ترین حالت شــاید در اواخر خرداد 
ماه ۱۴۰۰ بتوان به اولین واکسن کرونای 

ساخت ایران دست پیدا کرد.
ســعید نمکی وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی در همین رابطه بیان کرد: 
وقتی تزریق واکســن ایرانی کرونا را در 
فاز انســانی مژده می دهیم، قرار نیست 
مردم را منتظر واکسن کرونای تولید داخل 
بگذاریم. من و نزدیکانم واکسیناســیون 
کرونا را زمانی انجام می دهم که همه مردم 
واکسن زده باشند. برای مردم کشورمان در 
صدد هستیم که از منابع مطمئن و جاهایی 
که تست واکسن را طی کرده و آماده تزریق 
بدون دغدغه اســت، واکسن را خریداری 
کنیم. گروه های هدف مشخص و اولویت ها 

طبقه بندی شده اند.
ضد واکسن های آشکار و نهان

هرچند عده ای از پله های مقابل ساختمان 
ایوانک بالا رفته و به خرید واکسن خارجی 
یا تولید واکسن داخلی اعتراض کرده و بنر 
به دست گرفتند، اما نکته این جاست که این 
افراد آن چه در ذهن داشتند را فریاد زدند 
و چیزی را پنهان نکردند. ترس از افرادی 
است که ضد واکسن های نهان محسوب 
می شــوند و با تفکر خود تلاش می کنند 

جامعه را نسبت به تلاش های دولت برای 
تامین واکسن کرونا بدبین کرده و حتی 
بگویند که تزریق واکسن خارجی یا یک 
مارک مشــخص از واکسن های خارجی 
کرونا می تواند عــوارض جبران ناپذیری 

داشته باشد.
متاسفانه برخی رســانه ها تریبون زنده 
را در اختیار همین افراد قرار می دهند تا 
عقاید ضد علم خــود را بیان کنند و از آن 
طرف پیکان انتقاد را در بخش های خبری 

مختلف به سمت دولت می گیرند.
قدر مســلم کرونا ثابت کرد که مدیریت 
در دوران بحرانی جهانی نیازمند تصمیم 
گیری به موقع و همگام با جهان اســت. 
این که مــردم کشــورمان را از داروها یا 
واکســن های مورد بحث و اســتفاده در 
جهان محروم کرده و بعــد افتخار کنیم 
که از داروهای خارجی استفاده نکردیم، 
هنر نیست. هنر این اســت که در زمان 
خودش این اطمینان را به مردم دهیم که 
هر دارویی یا هر واکسنی که در گوشه ای 
از جهان برای کووید ۱۹ در حال استفاده 

است را فراهم می کنیم.
به هر حال ضد واکســن ها همان طور که 
معاون بهداشــت وزارت بهداشت اعلام 
کرده، می توانند واکســن کرونا را تزریق 
نکنند و حتی در صــورت ابتلا به کووید 
۱۹ از روش های جعلی برای درمان خود 
استفاده کنند، اما بهتر است عقاید نادرست 
خود را از تریبون هــای مختلف به خورد 
 جامعه ندهند و بذر بدبینــی در جامعه

 نپاشند.

»نه« ضد واکسن ها به سلامت مردم
ویروس کرونا جهش یافته، اما بسیاری از کشورها به دنبال نوش داروی 

کووید ۱۹ هستند تا زندگی به شرایط عادی بر گردد و در این میان ضد 

واکسن ها دوباره فعال شدند تا آن چه در ذهن دارند را به قیمت جان 

مردم القا کنند.

ترس از افرادی است 
که ضد واکسن های 

نهان محسوب می شوند 
و با تفکر خود تلاش 

می کنند جامعه را 
نسبت به تلاش های 

دولت برای تامین 
واکسن کرونا بدبین 

کرده و حتی بگویند که 
تزریق واکسن خارجی 

یا یک مارک مشخص 
از واکسن های خارجی 
کرونا می تواند عوارض 
جبران ناپذیری داشته 

باشد.

ایرنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

مبتلایان کرونا ۹۰ روز بعد از بهبودی می توانند واکسن تزریق کنند
دبیر انجمن عفونی کشور گفت:کسانی که به ویروس کرونا مبتلا شدند، جزو اولویت های آخر تجویز 

واکسن محسوب می شوند و حداقل بعد از سه ماه یا ۹۰ روز می توانند واکسن را تزریق کند.
»آمیتیس رمضانی« دبیر انجمن عفونی کشور در خصوص عوارض احتمالی واکسن های کرونا بعد از 
تزریق بیان کرد: وقتی یک واکسن تولید می شود، زمان زیادی نیاز دارد تا تعیین شود کارایی و عوارض 

جانبی آن به چه صورت است.
وی ادامه داد: در واقع برای ما مهم است که واکسن از نظر ایمونولوژیک بتواند، پاسخ ایمنی لازم را ایجاد 
کند و عوارض جانبی آن نیز کم باشد تا بدن بتواند در آینده در برابر آن ویروس یا عفونت مقاومت داشته 

باشد.
رمضانی افزود: در رابطه با واکسن ها معمولا زمان زیادی طول می کشد تا فازهای بالینی خود را طی کنند، 
مرحله اول پره کلینیکال است که روی حیوانات انجام می شود، البته بسته به نوع ویروس، نوع حیوان نیز 
متفاوت است و مرحله بعدی روی انسان انجام می گیرد که خود آن سه فاز دارد و در نهایت به این نتیجه 

می رسیم که این واکسن مناسب است یا خیر؟ در فاز یک کمتر از ۱۰۰ نفر را مورد تست قرار می دهند که 
در بیشتر مطالعاتی که در کشورها انجام شده، ۲۰ الی ۳۰ نفر را مورد آزمایش قرار دادند، مرحله بعدی 
چند صد نفر و همینطور که جلو می رود در فاز ۳، چند هزار نفر مورد مطالعه قرار می گیرند.رمضانی در 
مورد عوارض های احتمالی، ادامه داد: یک سری عوارض داریم که عوارض موضعی هستند و در محل 
تزریق این عوارض ایجاد می شوند، مثل قرمزی و درد، علائم دیگر ممکن است از نوع سیستمیک باشند، 
مثل تب، استخوان درد و یا دردهای عضلانی که این علائم با فاصله ی زمانی کوتاهی بعد از تزریق واکسن 
ایجاد می شود.دبیر انجمن عفونی کشور در مورد عوارض طولانی مدت، افزود: اما عوارض طولانی مدت 
واکسن را نمی دانیم و شاید حدود ۶ الی ۱۰ سال طول بکشد تا مطمئن شویم که یک واکسن هیچ مشکلی 
ندارد، اما در رابطه با واکسن کرونا، الان در شرایط خاصی هستیم و نمی توانیم مدت زیادی را صبر کنیم تا 
ببینیم عوارض آن به چه شکل خواهد شد و در حال حاضر تنها به عوارض کوتاه مدت آن توجه می کنیم 
چون کنترل پاندمی کرونا اقدامی اورژانسی محسوب می شود تا از مرگ و میر بیشتر افراد جلوگیری شود.

وی ادامه داد: اولویت ما این است، واکسنی داشته باشیم که عوارض جانبی و فعلی آن کم باشد و بتواند 
پاسخ ایمنی خوبی در بدن ایجاد کند. البته تکنولوژی های واکسن متفاوت است، اما در نهایت پاسخ 

ایمنی فرد تحریک می شود، هرچند پاسخ ایمنی بعضی از افراد امکان 
دارد بیشــتر از آن چیزی باشــد که ما انتظار داریم و ممکن است 
واکنش های شدیدی در بدن ایجاد کند، مثل فلج صورت -بلز- به 
دنبال تجویز واکســن، البته هنوز تایید نشده که دقیقا و قطعا این 
عارضه به علت مصرف واکسن ایجاد شــده باشد و به همین دلیل 

گفته شد، کسانی که زمینه آلرژی شدید دارند ترجیح بر این است که 
یا واکسن نزنند و یا با احتیاط زیادی بزنند، چون اغلب عوارض واکسن 

در کسانی دیده می شود که زمینه آلرژی دارند.رمضانی با اشاره به رعایت 
پروتکل های بهداشتی حتی بعد از تزریق واکسن، گفت: همه ی اینها بستگی به این 

دارد که چند درصد افراد یک جامعه را واکسینه کنیم، یعنی باید در یک زمان کوتاه دو الی سه ماهه افراد 
جامعه واکسن شوند تا ایمنی گله ای به وجود آید، البته برای واکسن کرونا چنین امکانی نیست، اما از نظر 
علمی باید در یک زمان کوتاه ۷۰ درصد جامعه واکسینه شوند تا خطر کامل از بین برود و زنجیره انتقال 

ویروس قطع شود و در آن زمان دیگر نیاز به رعایت اصول بهداشتی نیست.

استخدام حسابدار و کارشناس کنترل 
پروژه در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۱۳۱۷۰۰۳

استخدام کارمند مالی مسلط به 
حسابداری در شرکت آرتیران

موبایل ۰۹۱۲۲۲۱8۲۲۰

استخدام بازاریاب با حقوق ثابت و 
پورسانت در دانشنامه پینفوپدیا

موبایل ۰۹۱۰۹۱۰۲۰۹۰

استخدام کارشناس حسابداری با 
بیمه تکمیلی در شرکت گلستان

job@golestan.com

استخدام کارمند اداری در شیشه 
دوجداره اصفهان کلاسیک در 

اصفهان
تلفن ۰۳۱۴58۳۶۴۷8

استخدام کارمند دفتری در شرکت معمار 
نور قلب پردیس در اصفهان
موبایل ۰۹۱۳۱8۶۹۰۶۷

استخدام مدیر تولید، مدیر فروش و 
بازاریاب در شرکت اکسیر در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۳۳۳۹۰8۹

استخدام صندوقدار و فروشنده در 
فروشگاه سان کالا 
تلفن ۰۳۱۳۴۰۰۱

استخدام کارشناس فروش حضوری در 
سپنتا توسعه تجارت پارمیس در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۶۲58۰۴۶

استخدام سرپرست حسابداری در 
شرکت کشت و صنعت روژین تاک

hrs@rojintaak.com 

استخدام کارشناس بازاریابی و 
فروش آقا در اصفهان

abdollahi_iraj@yahoo.com

استخدام کارشناس صنایع در 
تولیدی سهند دور در اصفهان

تلفن ۰۳۱۴5۱۱۴

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام کارگر فنی ماهر و نیمه ماهر با 
مزایا در اصفهان

واتساپ ۰۹۰۱۰8۷۱5۰۹

استخدام طراح صنعتی خانم با مزایا 
و حقوق توافقی در شهرک صنعتی 

امیر کبیر
واتساپ ۰۹۱۳۱8۶۹۰۶۷

استخدام کارشناس ارشد بازرگانی خانم در 
یک شرکت تولیدی صادراتی

employment.nnc@gmail.com

استخدام نماینده علمی و فروش در 
شرکت معتبر بهداشتی دارویی در 7 

استان کشور
تلفن ۰۲۱88۷۶۹5۶۱

استخدام فتوشاپ  کار در نمایندگی 
مدیران خودرو )قنادیان( در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۷۷۳8۰8۴

مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها درمان کووید ۱۹ را پیچیده تر می کند
 رئیس دفتر تحقیق و توسعه معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها نه تنها 
تاثیری در درمان بیماری کووید ۱۹ ندارد بلکه آن را پیچیده تر می کند. دکتر سهیل افرازی افزود: برخی از بیماران بدون مشورت 
با پزشک اقدام به مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک می کنند که این اقدام آنها روند شناسایی و درمان بیماری را مشکل می کند.وی 
اضافه کرد: مصرف آنتی بیوتیک علاوه بر ایجاد مقاومت میکروبی، برخی اوقات عوارض جبران ناپذیری روی کلیه، کبد و ارگان های 
حیاتی بدن وارد می کند.افرازی ادامه داد: آنتی بیوتیک ها یکی از موثرترین و مهمترین داروهایی هستند که می توانند در حیات 
بشری نقشی مهم داشته باشند و تنها بیماری های عفونی به آنتی بیوتیک وابسته نیستند، بلکه انواع شیمی درمانی ها، جراحی ها 

و بسیاری از فرایندهای پزشکی به وجود این داروها و تاثیر آنها وابسته است.
رئیس دفتر تحقیق و توسعه معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: کرونا یک ویروس است و مردم باید بدانند که 
آنتی بیوتیک ها به هیچ عنوان روی ویروس ها تاثیر گذار نیستند و قابلیت شناسایی و پیدا کردن ویروس را ندارند که بتوانند روی 
آن تاثیرگذار باشند.وی عنوان کرد: برای درمان سرماخوردگی های ویروسی نیز نمی توان از آنتی بیوتیک استفاده کرد، چون در 
بدن مقاومت میکروبی ایجاد می کند.افرازی یادآور شد: بیمارانی که به هر دلیل نمی توانند از خانه خارج شوند می توانند با شماره 

تلفن ۱۹۰ تماس و با کارشناسان دارویی مشورت کنند.

محققان دانشگاه اراک موفق به طراحی ترکیبات داروی جدید سرطان شدند
عضو هیات علمی گروه شیمی دانشــگاه اراک گفت: تیم تحقیقاتی گروه شیمی این دانشــگاه موفق به طراحی ترکیبات دارویی 
جدید با خواص ضد سرطانی شدند. دکتر »محمد علی بداغی فر« افزود: دستیابی به ساختارهای فعال و موثر در درمان بیماری ها 
موضوع اصلی این طرح پژوهشــی بود، که منجر به طراحی ترکیباتی شــد که بتواند در بافت های زنده، کنش مناسبی برای مهار 

عوامل بیماری زا ایجاد کند.
وی ادامه داد: یکی از داروهایی که اکنون در تخریب سلول های سرطانی به کار می رود داروی دوکسوروبیسین نام دارد در این طرح 

پژوهشی ۲۰ ترکیب جدید از مشتقات مونو پیرازولوفتالازین و ترکیبات جدید بیس پیرازولوفتالازین طراحی و سنتز شده اند.
عضو هیات علمی گروه شیمی دانشگاه اراک خاطرنشان کرد: بررســی فارماکولوژیکی خواص این ترکیبات با همکاری دانشکده 
داروسازی دانشگاه تهران نشان داد که برخی از ترکیبات ساخته شده فعالیت بسیار مناسبی در مورد سلول های سرطانی انسانی از 
خود بروز دادند که در نهایت سه مشتق آن عملکردی بهتر از داروی دوکسوروبیسین داشته اند که میزان این بهبود ۲ تا چهار برابر از 
داروی نام برده بوده است.بداغی فر گفت: هنگام استفاده دارو برای تخریب سلول های سرطانی، ممکن است سلول های سالم اطراف 

دچار آسیب شوند، بنابراین اگر دارویی ساخته شود که میزان این آسیب را به حداقل برساند دارویی موثر تر است.

گزارش

وقتی بیشتر افراد به آسیبهای 
ناشــی از آفتاب فکر می کنند، احتمالاً نگران پوست خود هستند. اما 

اشعه ماورا بنفش خورشید چشم های فرد را نیز تهدید می کند.
طبق مطالعه سال ۲۰۱۴ انجام شده توسط موسسه ملی چشم ایالات متحده اشعه ماورا بنفش 
می تواند به پروتئین های لنز چشم آسیب برساند. با گذشت زمان، این آسیب می تواند خطر ابتلا 

به آب مروارید را افزایش دهد، که بینایی را مختل می کند.
دکتر ربکا تیلور، می گوید: "اگر از محافظ استفاده نکنید، اشعه ماورا بنفشی که نمی توانید ببینید 

به چشم نفوذ می کند و ساختارهای چشم نسبت به آن بسیار حساس هستند" . پشت 
چشم، که شبکیه نامیده می شود، دارای یک ناحیه مرکزی ظریف است که به لکه زرد 
یا ماکولا معروف اســت. و هنگامی که نور وارد چشم می شود، مانند پرتوی لیزر به آن 

ماکولا برخورد می کند.
شواهدی وجود دارد که نشان می دهد آسیب اشعه ماورا بنفش ممکن است خطر ابتلا به 
دژنراسیون ماکولا، یکی از دلایل عمده نابینایی مربوط به سن، را در فرد افزایش دهد. و 
قرار گرفتن در معرض آفتاب نیز با سرطان چشم و نوعی آفتاب سوختگی کوتاه مدت مانند 
آسیب دیدگی چشم به نام برف کوری )که گاهی اوقات با عنوان "سوختگی جوشکار" نیز 

شناخته می شود( مرتبط است که می تواند باعث کوری موقت یا لکه بینی شود.
خطرات آسیب دیدگی ناشی از خورشید در ساعات خاصی از شبانه روز و در شرایط خاص 
بیشتر است. دکتر سی استیون فاستر، استاد چشم پزشکی در دانشکده پزشکی هاروارد، 
می گوید: شیشه های ماشین، برف و آب می توانند نور را به چشم منعکس کنند و گذراندن وقت 
در یک قایق، اطراف برف یا در یک وســیله نقلیه در یک روز آفتابی "مانند گرفتن دوز دو برابر 
نور ماورا بنفش است "."شما در معرض تابش مستقیم خورشید و قرار گرفتن در معرض مجدد 
نور منعکس شده هستید". همچنین، در ارتفاعات بالاتر، اشعه خورشید قوی تر است و خطرات 

چشم نیز افزایش می یابد.
استفاده از عینک آفتابی می تواند از چشمان فرد در برابر همه این نگرانی ها محافظت کند. تیلور 

می گوید: "تیره بودن عینک آفتابی یا رنگ لنزها مهم نیست ". مهمترین چیز این است که عینک 
آفتابی ۹۹ تا 100٪ از اشعه UVA  و UVB را مسدود می کند.

قیمت لزوما مهم نیســت؛ حتی عینک های آفتابی ارزان قیمت نیز می توانند این کار را انجام 
دهند- فقط به دنبال برچسب یا تگ آگهی محافظت در برابر اشعه UV باشید.

اندازه لنزها نیز تفاوت ایجاد می کند. هرچه بزرگتر بهتر، با عینک های کوچک و گرد، پرتوهای 
پراکنده ای از هر طرف وارد می شــوند. مطالعه ســال ۲۰۱8 محققان سوئیسی نشان داد که 
عینک های آفتابی بزرگ اشعه ماورا بنفش را بیشتر از عینک های کوچکتر مسدود می کنند و 

عینک های محافظ اشعه ماورا بنفش کاملترین محافظت را دارند.
از طرف دیگر، زمان هایی از روز وجود دارد که محافظت از چشم در پشت عینک آفتابی ممکن 
است ایده خوبی نباشد. تحقیقات نشان داده است که افرادی که صبح دارای " سطح بالایی" از نور 
روشن هستند، بهتر از کسانی که دارای " سطح بالایی" از نور روشن نیستند، می خوابند. و استفاده 

از عینک آفتابی در اوایل روز ممکن است در این روند اختلال ایجاد کند.
فاستر می گوید که می توانید تا ساعت ۹ یا ۱۰ صبح بدون عینک آفتابی باشید. او می گوید اگر 
فردی مستقیم به خورشید خیره نشده باشد، اشعه های آن به اندازه کافی قوی نیستند که آسیب 
زیادی وارد کنند و قرار گرفتن چشم در معرض نور طبیعی می تواند به تنظیم "ساعتهای داخلی" 

بدن کمک کند.
time.com : منبع

چگونه استفاده از عینک آفتابی بر چشمان شما تاثیر می گذارد؟
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Markazi 
Exports Earn 
Over $610m 
Since March 
20
A total of $619 million worth 
of goods have been exported 
from Markazi Province since 
the beginning of the current 
Iranian year (March 20).
According to Jafar Asghari, 
a provincial official, the 
exports mainly included 
aluminum ingot, mineral 
water, chemicals, different 

types of glass, polyester fibers, 
rebar, flowers, ornamental 
plants, polyethylene and dairy 
products.Iraq, Afghanistan, 
Pakistan and Turkey were 
the main destinations, IRNA 
reported.More than $284 
million worth of goods were 
imported to the province 
during the same period, 
which mostly included raw 
materials and production line 
machinery and equipment.
There are close to 3,000 
industrial and production 
units in Markazi Province in 
central Iran, around 250 of 
which export their products. 

 Q1-3 Exports to 
Iraq Hit $5.9b
Iran exported 20.8 million 
tons of goods worth $5.9 
billion to Iraq during 
the first nine months of 
the current Iranian year 
(March 20-Dec. 20, 2020), 
registering a 15% decline 
in value compared with 
the similar period of last 
year.
“Iran’s exports to the 
neighboring country have 
averaged at $650 million 
per month so far this year, 
while the figure for the 
same period of last year 
stood at $750 million per 
month. This shows a $100 
million decline in average 
monthly exports,” Hamid 
Hosseini, a member of 
Iran-Iraq Chamber of 
Commerce’s board of 
directors, was quoted 
as saying by Fars News 
Agency.
The official added that 
Iran’s exports to Iraq 
have not experienced a 
significant decline in 
weight over the period, 
but the types of goods 
exported have changed.
“Our industrial exports 
have experienced a fall 
and instead, mineral and 
agricultural exports have 
increased,” he said.
Hosseini noted that 
during the Iranian month 
ending Dec. 20, exports to 
Iraq reached $570 million, 
which is less than the 
monthly average for this 
year, adding that this is 
while every year, exports 
would see a boost in the 
second half of the year.
“In view of the upcoming 
[Iranian] New Year 
holidays [starting March 
21], estimates are that 
exports will not register 
an increase this month 
either [started Dec. 20].”
The official said the 
depreciation of Iraqi dinar 
by 23% in international 
markets will have an 
impact on the kinds of 
goods consumed by the 
Iraqi population, meaning 
that export figures for 
luxurious and high-priced 
commodities are going to 
shrink.   
“After the depreciation of 
their national currency, 
Iraqi traders request 
discounts on Iranian 
goods, which is more 
often than not impossible 
for Iranian exporters 
to grant. Yet, this same 
fact can put our trade at 
risk, taking into account 
that our rivals in the 
neighboring market 
may take advantage 
and make commercial 
interactions difficult for 
us, particularly when it 
comes to agricultural 
products,” he said.
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“The government 
hopes to 
launch its mass 
i n o c u l a t i o n 
program over 
the next weeks 
after purchasing 

vaccines from various 
companies,” Rouhani 
was quoted as saying by 
president.ir.
The president noted that 
health personnel and the 
elderly will be prioritized 
to receive vaccination. 
Health Minister Saeed 
Namaki also said high-risk 
groups will be the first to 
receive the injections. 
“When the vaccine arrives, 
we will inform the public 
and invite high-risk 
groups to be the first to 
be vaccinated against 
Covid-19,” he added.
Namaki announced 
the launch of the third 
phase of human trials for 
a vaccine Iran is jointly 
producing with Cuba. 
“We will begin the third 
phase of human trials by 
late January under the 
supervision of Pasteur 
Institute of Iran,” he 

said, adding that he is 
optimistic about using a 
locally-produced vaccine 
by the end of spring. 
Iran registered 5,960 
fresh cases of the 
coronavirus on Sunday, 
pushing the tally of 
infections past 1.24 
million, the spokeswoman 
for the Health Ministry, 
Sima Sadat Lari, was 
quoted as saying by ISNA.
“Deaths of a further 102 
patients took the national 
toll to 55,540,” the health 
official said.
Night Curfew Extended
Deputy Health Minister 
Alireza Raeisi said the 
government will most 
likely continue to impose 
the nightly curfew until 
the end of the year. 

“During winter, doors and 
windows are closed due to 
cold weather, hence there 
is no proper ventilation. 
Home gatherings increase 
virus transmission and 
this restriction can reduce 
family gatherings,” he 
said.
The government began 
to enforce a curfew from 
9 p.m. to 4 a.m. in cities 
on red alert over 40 days 
ago and later extended 
the restrictive measure 
to most cities across the 
country.
Raeisi pointed out that 
Iran has transferred 
$52 million to COVAX 
to receive 15.8 million 
vaccine doses and he is 
hoping the shots will be 
shipped before the end of 

the year. 
“The vaccine that will 
arrive in the country will 
definitely cost less than 
$10,” he added.
COVAX is a global initiative 
that attempts to ensure 
equitable access to 
Covid-19 vaccines for all 
nations. 
Lari said Iran has 
carried out 7.77 million 
diagnostic tests since the 
start of the pandemic in 
February 2020.
“Over 1.013 million 
have recovered from the 
contagion and 4,950 are 
in critical conditions,” she 
said.
More than 85 million have 
contracted the infectious 
disease and 1.84 million 
have lost their lives to it.

Iran inks contract with 
Afghanistan on rail 
export
 Islamic Republic of Iran signed an agreement 
for export of rail to neighboring Afghanistan.
According to the export promotion policy to 
15 neighboring states, Islamic Republic of Iran 
signed a contract, valued at $4.332 million, for 
exporting rail to Afghanistan, Iranian Steel 
Producers Association (ISPA) stated.
Under the contract, Esfahan Steel Company 
(ESCO) would be empowered to export its 
products to the international markets.
According to the statistics of ISPA, Islamic 
Republic of Iran exported 3,787,000 tons of 
steel ingots in the first eight months of the 
current year (from March 21 to Nov. 22), 
showing a 13 percent decline as compared to 
the last year’s corresponding period.
Iran exported 4.377 million tons of steel ingot 
to other countries in the first eight months of 
the last Iranian calendar year (from March 21 
to Nov. 22, 2019).
The rail produced by Esfahan Steel 
Company (ESCO) observes requirements 
of international standard and presently, 
country’s railway development projects 
including Chabahar-Zahedan, Yazd-Eghlid, 
Hamedan-Sanandaj, Miyaneh-Ardabil, 
Bostanabad-Tabriz and Rasht-Caspian are 
under construction using domestically-
produced rail.
Statistics showed that 1.679 million tons 
of steel products were exported to target 
markets in the first eight months of the 
current year, registering a 30 percent decline 
as compared to the same period of last year.

Armenian economic, 
trade delegation to visit 
Iran next month
A high-level delegation from the public and 
private sectors, headed by the Armenian 
Minister of Economy, will travel to Tehran 
early next month to advance trade and 
economic goals, announced an Iranian official 
at TPO.
Mojtaba Mousavian, an official at Trade 
Promotion Organization of Iran (TPO), made 
the announcement, saying that negotiations 
on the further development of goods in the 
Eurasian Economic Memorandum, banking 
and transit agreements, and coordination for 
holding a special exhibition of Iran in Yerevan 
are among the goals of this trip.
He added that the Armenian trade delegation 
will also visit several production and 
industrial centers and review the joint 
production and export of products to other 
countries.
Yerevan government suspended the import 
of Turkish–made goods to Armenia for six 
months in response to Turkish military 
support for the Republic of Azerbaijan.
This ban was adopted on October 20, 2020, 
and came into force on January 1, 2021.
An official from the Iranian Trade Promotion 
Organization announced that Armenia has 
announced that it is to replace 2,250 Turkish 
products with Iranian goods.
"Due to Turkish sanctions, Armenia intends 
to replace Iranian goods with 2,250 items 
imported from Turkey," the Iranian official 
said.

President Hassan Rouhani on Sunday 
said he is hopeful that the first shipment 
of Covid19- vaccine will arrive in Iran 
over the next few weeks.

Iran to Import Covid19- Vaccine Within 
Weeks
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Passenger Traffic 
Declines by 85% in 
Eight Months
 Atotal of 2,374,344 passengers 
(2,105,375 Iranians and 268,969 
foreign nationals) arrived in Iran 
during the eight months to Nov. 
20, indicating an 85.35% decline 
compared with the corresponding 
period of last year, says Arezoo 
Ghanniyun, an official with the 
Islamic Republic of Iran Customs 
Administration.She added that 
outbound passenger traffic also 
decreased by 85.16% to reach 
2,295,091 during the period. 
“Closure of borders, business 

suspension, leisure, religious trips 
and strict quarantine measures 
taken to contain the transmission 
of Covid-19 caused the dramatic 
decline in passenger traffic,” she 
was quoted as saying by IRIB News. 
“The 85% fall in both inbound and 
outbound passengers accounts 
for 13 million people. Airports 
in the cities of Sari, Kermanshah, 
Zahedan, Ahvaz and Yazd, whose 
international flights chiefly 
include religious travels, saw zero 
percent passenger traffic. Tehran’s 
Imam Khomeini International 
Airport, which is the country’s 
most important airport in terms 
of passenger traffic, saw a 92% 

decrease in passengers during 
the period.”Imam Khomeini 
International Airport City Company 
has received 2,000 billion rials 
($7.84 million) in coronavirus 
loans at the lending rate of 12%, 
says Mohammad Mehdi Karbalaei, 
the airport’s managing director. 
“The government-backed financial 
assistance package was supposed to 
be paid to transportation companies 
hit hard by the pandemic, but IKIA 
was found eligible to receive these 
loans due to the sharp decline in its 
revenues. Following the Ukraine 
plane crash and the outbreak of 
coronavirus, IKIA revenues slumped 
by 85% from last year’s 7,000 

billion rials [$27.45 million],” he 
was quoted as saying by Fars News 
Agency.
Asked about latest statistics on 
airport traffic, the official said, 
“Passenger traffic dropped by 91% 
over nine months to Dec. 20 and 
the number of flights declined by 
81% over the period. Only during 
the first Iranian month ending 
April 19, the airport saw a 97% 
decline in the number of flights 
and a 90% decrease in the number 
of passengers. Under normal 
circumstances, more than 250 
airplanes would have landed and 
taken off from IKIA daily but now 
the number of flights has slid to 30.”

The government 
began to enforce 
a curfew from 
9 p.m. to 4 a.m. 
in cities on red 
alert over 40 
days ago and 
later extended 
the restrictive 
measure to most 
cities across the 
country.
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"Iran has made 
its decision on 
a JCPOA-free 
economy and life,” 
Deputy Foreign 
Minister Abbas 
Araghchi said in a 

live televised interview on 
Monday night.  
“We are not excited about 
America’s return to the JCPOA 
and it is not the case that we 
would embrace US’ return 
with open arms,” added the 
diplomat.
“Westerners are suffering 
from a delusion and think that 
due to pressures imposed on 
the country by US sanction 
in the past years, the Islamic 
Republic is ready and will 
quickly embrace America’s 
return to the deal and so they 
can set conditions for the 
lifting of the sanctions. This 
is a completely wrong and 
delusional understanding [of 
Iran],” said Araghchi.
The oil-independent 
economy of Iran has been 
realized since two years 
ago and this was one of the 
services of Donald Trump 
to Iran, according to the 
diplomat.
About the 20% uranium 
enrichment
Asked about the recent step 
taken by Iran to increase the 

level of Uranium enrichment, 
Arghchi first pointed to the 
history of Tehran’s decision, 
saying steps in reducing 
commitments to the JCPOA 
comes in response to other 
parties’ failure to fulfill 
their obligations under the 
deal after the unilateral 
withdrawal of the United 
States.
Referring to the recent 
law passed at the Iranian 
Parliament, he said the 
administration had to 
implement the law as the 
executive branch, and the 
measures noted in the motion 
were carried out accordingly.
The IAEA had been fully 
informed about the decision 
and all the required legal steps 
had been taken in presence 
of IAEA inspectors, Araghchi 
stressed.
Steps in reducing 
commitments are a right for 
Iran according to article 36 of 
the JCPOA, he said.
Restating 20% enrichment 

is legal based on NPT, 
safeguards, and the 
JCPOA, he said, noting that 
Iran is entitled to use the 
snapback mechanism which 
would mean put aside all 
commitments and return to 
pre-JCPOA conditions. "This 
is us who have implemented 
Snapback mechanism and the 
JCPOA is still alive.”
When will Iran stop 20% 
enrichment?
Asked this question, the 
senior diplomat said that such 
enriched Uranium is for the 
use of a research reactor and 
this is not an ‘immediate need’. 
“We are bound to implement 
Parliament’s law. The law says 
if other parties fulfill their 
commitments, reports should 
be sent to the body and it can 
make other decisions.”
Iran is able to return to all 
its JCPOA commitments 
provided that other parties 
meet their own obligations, 
Araghchi said. “20% 
enrichment is one of the cases 

that we can easily and swiftly 
change it to below 3.67%.”
Regarding Iran’s position on 
enrichment beyond 20%, 
Araghchi said according 
to the IAEO, the country is 
technically able to do so but 
enrichment is done based 
on the country’s needs. 
“We adhere to our principle 
about nuclear weapons 
being Haram. Nukes have no 
place either in our religious 
principles or in our defensive 
and security calculations.”
Europeans no entitled to 
speak about deviation from 
JCPOA
Asked about the reaction 
of the European countries 
to Iran’s 20% enrichment, 
Araghchi said “I believe 
Europeans are not entitled 
to speak about this issue. If 
this is a deviation from the 
JCPOA, their failure to fulfill 
commitments regarding the 
lifting of sanctions against 
Iran is a complete deviation 
from the JCPOA.”

 Iran envoy, Korean FM 
official meet to discuss tanker 
seizure
Iran's ambassador in Seoul met with a South Korean 
foreign ministry official on Tuesday to address the 
seizure of an oil tanker in the Persian Gulf waters.
Koh Kyung-sok, director-general of the South 
Korean ministry's African and Middle Eastern 
affairs, expressed regrets to Iranian Ambassador 
Saeed Badamchi Shabestari and called for the early 
release of the ship and its crew members, according 
to Yonhap news agency.
The Iranian ambassador said ahead of the meeting 
that the sailors remain safe and there is no need to 
worry while the legal procedures are implemented.
"All of them are safe. Nothing to worry about," he 
said.
No further details of the meeting are revealed yet.
The naval force of Iran's Islamic Revolution Guards 
Corps (IRGC) seized the South Korean-flagged 
tanker Hankuk Chemi in the Persian Gulf waters 
on Monday.
The IRGC Navy said in a statement that the ship had 
departed from the Petroleum Chemical Quay in 
Saudi Arabia's Jubail port before being impounded 
for polluting the Persian Gulf waters with chemicals.
It added that the ship, which carried 7,200 tons of 
ethanol, is now being held at Iran's southern Bandar 
Abbas port city.
The Iranian Foreign Ministry also issued a 
statement reiterating that a South Korean ship 
seized purely over technical and environmental 
issues.
“Based on reports received from local authorities, 
the issue is purely technical and the ship has been 
redirected to the coast based on a judicial order 
for examination of the violation that occurred,” the 
ministry said.

Start of 20% enrichment 
to restore Iran's strong 
position
Iranian Parliament Speaker said the start of 20% 
uranium enrichment will restore Iran's strong 
position in the face of lawbreakers.
In a tweet on Tuesday, Mohammad Bagher Ghalibaf 
wrote, "The start of 20% uranium enrichment 
will restore Iran's strong position in the face of 
lawbreakers and will make law-breaking costly."
"The time of non-commitment is over," he wrote, 
adding, "Breaking the oppressive sanctions by 
producing power and neutralizing the sanctions is 
the country's agenda."
In a brief talk with Mehr News Agency on Monday, Ali 
Rabiei pointed to Iran’s counteractive plan to enrich 
uranium to up to 20% purity, saying that the gas 
injection process into centrifuges started “hours ago” 
following President Hassan Rouhani’s recent order on 
the implementation of the plan.
Stating that Iran has produced 20% enriched uranium 
in 12 hours, Spokesman for the Atomic Energy 
Organization of Iran (AEOI) Behrouz Kamalvandi 
said the country can easily achieve higher enrichment 
rates.

Iran opted for JCPOA-free economy: 
Araghchi

A senior Iranian diplomat urged Western 
countries to stop the delusion that they can 
set conditions for the lifting of sanctions as 
Iran has opted for a JCPOA-free economy.
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Iran’s Measures Reversible, FM 
Says after Resumption of 20% 
Enrichment
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif said 
Tehran’s decision to restart enriching uranium to a purity 
level of 20 percent could be rolled back if all parties to the 
JCPOA honor the nuclear deal in full.
“We resumed 20% enrichment, as legislated by our 
Parliament. IAEA has been duly notified,” Zarif said in a tweet 
on Monday night.
“Our remedial action conforms fully with Para 36 of JCPOA, 
after years of non-compliance by several other JCPOA 
participants,” he added.

“Our measures are fully reversible upon FULL compliance by 
ALL,” the foreign minister noted.
The Iranian administration announced on Monday that 
Tehran has officially started to enrich uranium to a purity 
level of 20 percent at the Fordow nuclear site.
Last month, the Iranian parliament approved a law, dubbed 
the Strategic Action Plan to Counter Sanctions, which 
requires the government to scale back more obligations 
under the JCPOA.
It also requires the AEOI to produce at least 120 kilograms 
of 20-percent enriched uranium annually and store it inside 
the country within two months after the adoption of the law.
The law further urges the AEOI to start the installation, gas 
injection, enrichment and storage of nuclear materials up 

to an appropriate enrichment 
degree within a period of three 
months using at least 1,000 
IR-2m centrifuges, Press TV 
reported.
Tehran has expressed its 
readiness to reverse the 
suspension of its commitments 
only if the US returns to the nuclear 
deal and lifts all sanctions without 
any preconditions or if the European co-
signatories manage to protect business ties with Iran 
against Washington’s sanctions as part of their contractual 
obligations.

Referring to 
the recent 
law passed at 
the Iranian 
Parliament, 
he said the 
administration 
had to 
implement 
the law as 
the executive 
branch, and the 
measures noted 
in the motion 
were carried out 
accordingly.
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Iran’s Army 
1st large-scale 
drone combat 
exercise kicks off
The first large-scale 
drone combat exercise of 
Iran’s Army kicked off in 
Semnan on Tue. with the 
participation of hundreds 
of UAVs used by Army’s 
Ground Force, Air Force 
and Navy.
Deputy Chief of 
Operations of Iran's 
Army Admiral Mahmoud 
Mousavi broke the news 
on Tue.
He elaborated on various 
dimensions of this large-
scale drone combat 
military exercise and 
added, “Today, Islamic 
Republic of Iran is one 
of the able and most 
powerful countries in 
the world in the field of 
manufacturing drone.”
In this drill, different 
types of sophisticated 
drone systems used in 
the Army's Ground, Air, 
and Naval Defense will 
perform their predefined 
missions in real combat 
conditions.
UAV combat operations 
include air interception 
and destruction of air 
targets using air-to-air 
missiles, destruction 
of ground targets using 
bombs and pinpoint 
missiles, as well as 
widespread use of suicide 
drones, are among 
the measures that will 
be carried out in the 
operational part of this 
exercise, Admiral Mousavi 
added.
Army Deputy Chief of 
Operations of Iran's 
Commander said, "The 
flight of naval drones 
from a vessel in southern 
waters of the country, 
long-range flight of 
pinpointing suicide 
drones to destroy 
sensitive and vital targets 
in depths of enemy’s land 
and territory will be one of 
the drone combat exercise 
plans.”Participation of 
UAV units involved in the 
exercise from other parts 
of the country and at the 
same time, monitoring 
and observing land, air 
and sea borders are of the 
other important measures 
that will be taken in this 
large-scale drone combat 
exercise, he added.
Some UAV equipment, 
achievements, and 
subsystems produced 
by Iranian experts in 
the army and defense 
industry will be also 
unveiled for the first time 
in an exhibition in the 
presence of senior officials 
and commanders of the 
Armed Forces.
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S. Korean Ship Captured 
for Technical Issue: Iranian 
Spokesman
 Iranian Foreign Ministry Spokesperson Saeed Khatibzadeh 
cited technical reasons behind the seizure of a South 
Korean-flagged vessel by the IRGC naval forces in the 
Persian Gulf, saying the vessel was creating environmental 
hazard.
Asked by reporters about the news of the Korean vessel's 
seizure, Khatibzadeh described it as a technical issue.
“Based on initial reports coming from local authorities, the 
issue is completely technical, and the vessel was led ashore 
upon a judicial order because it had been polluting the sea,” 

the spokesman said on Monday night.
“Like other countries, the Islamic Republic of Iran is 
sensitive about such offences, especially polluting the 
marine environment; so, it deals with such offences in 
accordance with the law,” he added.
“This was not an exceptional incident, and similar incidents 
had earlier occurred in Iran and in other countries’ waters, 
and it is something usual, and further information will be 
announced accordingly,” Khatibzadeh said.
The IRGC Navy seized the South Korean-flagged oil tanker, 
named HANKUK CHEMI, on Monday morning.
The tanker, which had departed from Saudi Arabia’s 
Al Jubail port, was carrying 7,200 tons of oil chemical 
materials in violation of environmental regulations.
The oil tanker has berthed at Iran’s southern port city of 

B a n d a r 
Abbas for legal procedures 

to be performed by the Iranian Judiciary officials.

20% Uranium 
Enrichment 
Duration in Iran 
Halved with New 
Technologies: 
Spokesman
 The spokesperson for the 
Atomic Energy Organization 
of Iran (AEOI) said new 
technologies have enabled the 
country to halve the duration 
of enrichment of uranium to a 
purity level of 20 percent.
Speaking to the IRIB on 
Monday night, Behrouz 
Kamalvandi said the length of 
production of 20% enriched 

uranium in Iran has decreased 
from 24 to 12 hours with new 
technologies.
He said the enrichment of 
uranium to a 20% purity level 
that restarted on Monday 
morning at the Fordow 
nuclear site is in compliance 
with the Strategic Action for 
Lifting of Sanctions, recently 
ratified by the Parliament.
Iran is easily capable of 
enriching uranium to levels 
above 20 percent and is 
weighing plans for it, the 
spokesman added.
Last month, the Iranian 
parliament approved a 

law, dubbed the Strategic 
Action Plan to Counter 
Sanctions, which requires 
the government to scale back 
more obligations under the 
JCPOA.
It also requires the AEOI 
to produce at least 120 
kilograms of 20-percent 
enriched uranium annually 
and store it inside the country 
within two months after the 
adoption of the law.
The law further urges the 
AEOI to start the installation, 
gas injection, enrichment and 
storage of nuclear materials 
up to an appropriate 

enrichment degree within 
a period of three months 
using at least 1,000 IR-
2m centrifuges, Press TV 
reported.
Tehran has expressed 
its readiness to reverse 
the suspension of its 
commitments only if the US 
returns to the nuclear deal 
and lifts all sanctions without 
any preconditions or if the 
European co-signatories 
manage to protect business 
ties with Iran against 
Washington’s sanctions 
as part of their contractual 
obligations.



'Red Notice' request for Trump submitted to Interpol
The request to issue a 'Red Notice' for Trump and some other criminals was submitted to 
Interpol." The request to issue 'Red Notice' for 48 people involved in the assassination of 
Martyr Soleimani, including the US President, as well as commanders and officials at the 
Pentagon and forces in the region, were handed over to Interpol," said Judiciary Spokesman 
Gholam Hossein Esmaeili in his weekly presser on Tuesday. "The case of the terrorist crime 
that led to the martyrdom of Soleimani and his accompanies in the early days of the incident was 
filed in the Special Court for International Affairs in Tehran," he added, saying, "A comprehensive 
investigation was conducted into the operation leading to the martyrdom of Martyr Soleimani."
"The culprits have been identified and 48 people involved in the incident, including the US president who was the main 
culprit, as well as commanders and officials at the Pentagon and forces in the region, have been identified," Esmaeili 
highlighted.

Judiciary Chief Ayatollah 
Ebrahim Raeisi on Monday 
described production 
of coronavirus vaccine in 
Iran as a valuable step and 
realization of "we can", 
saying that it is also a proof 
for the failure of the US' policy 
of maximum pressure.
Addressing a meeting of the 
Judiciary's High Council, he 
referred to the reaction of 
EU and Commissariat for 
Human Rights against Qisas 
(retribution) carried in one 
of the Iranian cities, saying 
that while they advise us 
to adhere to international 
law, they should be asked 
where these international 
laws were at the time when 
Fakhrizadeh and General 
Soleimani are assassinated, 
and why, based on these 
laws, they did not officially 
condemn the Americans and 
the Zionists for these crimes?
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Morning call to prayer : 
05:40:17   
Noon call to prayer : 
12:09:17  
Evening call to prayer: 
17:31:35  
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Production of corona 
vaccine in Iran proof of 
US maximum pressure 
failure: Raeisi
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Japan expresses concern 
over Iran moves on 
uranium enrichment
 Japan’s top government spokesman 
on Tuesday said the country was 
deeply concerned about Iran’s latest 
announcement of a resumption of 
20% uranium enrichment.“The 
government has strong concerns about 
this move, which is a breach of a nuclear 
agreement,” Chief Cabinet Secretary 
Katsunobu Kato said, Reuters reported.
In a brief talk with Mehr News Agency 
on Monday, Ali Rabiei pointed to Iran’s 

counteractive plan to enrich uranium 
to up to 20% purity, saying that the 
gas injection process into centrifuges 
started “hours ago” following President 
Hassan Rouhani’s recent order on the 
implementation of the plan.
Earlier, the European Union (EU) has 
reacted to Iran's decision to increase its 
uranium enrichment level, which was 
recently reported to the International 
Atomic Energy Agency.
According to Sputnik, the European 
Union has claimed that Iran's move is a 
significant deviation from the nuclear 
deal.

This is while Russia's Permanent 
Representative to International 
Organizations in Vienna noted 
that Iran’s nuclear program is fully 
transparent and verifiable.
In a tweet on Monday, Mikhail Ulyanov 
wrote, “We aren’t enthusiastic about 
further deviation of Tehran from its 
commitments under #JCPOA. But 
there is nothing to overdramatise. 
The nuclear programme remains 
fully transparent and verifiable. We 
should focus on means to restore 
comprehensive implementation of 
the nuclear deal.”

“I hope that Mike Pence comes through for 
us, I have to tell you. I hope that our great vice 
president, our great vice president comes 
through for us. He’s a great guy,” Trump told a 
crowd of supporters at a rally in Dalton, Ga.
“Of course, if he doesn’t come through, I won’t 
like him quite as much,” Trump continued. “Nah, 
Mike is a great guy. He’s a wonderful man and a 
smart man and a man that I like a lot.”
Trump did not articulate what he wants Pence 
to do. The president’s remarks came during a 
prolonged commentary on the election, which 
he insisted that he won “in a landslide” and 
claimed the election was “rigged” against him. 
“But he’s going to have a lot to say about it and 
you know one thing with him, you’re going to 
get straight shots. He’s going to call it straight,” 
Trump said, The Hill reported.
Pence, as president of the Senate, is expected 
to oversee the certification of the Electoral 
College results showing President-elect Joe 
Biden’s win before a joint session of Congress 
on Wednesday. The role of the vice president 
is ceremonial, and Pence does not have the 

power to reject the results or otherwise affect 
the outcome.
A federal judge in Texas last week dismissed 
a long shot bid by Republican lawmakers that 
sought to give Pence the legal authority to 
effectively overturn the election results.
Still, a number of Republicans in the Senate and 
House have sided with Trump and said they 
plan to challenge the Electoral College results 
Wednesday, indicating that the confirmation of 
the results showing Biden’s win will be delayed.
Those include Georgia Sen. Kelly Loeffler (R), 
one of two vulnerable GOP senators for whom 
Trump was stumping on Monday evening in 
Georgia.
Pence’s chief of staff Marc Short said in a 
statement over the weekend that the vice 
president “welcomes the efforts of members of 
the House and Senate to use the authority they 
have under the law to raise objections and bring 
forward evidence before the Congress and the 
American people on January 6th.”
Several Republicans have, conversely, rebuked 
the GOP efforts to overturn the election results.
Trump has claimed repeatedly that there was 
coordinated electoral fraud since Biden was 
projected the winner of the White House race. 
His campaign and other Republicans have 
failed to produce evidence to back up his claims, 
however, and most of their lawsuits have been 
rejected.

iolet rays also pose a threat to a person’s 
eyes.
According to a 2014 study funded by 
the U.S. National Eye Institute, part of 
the National Institutes of Health, UV 
radiation can damage proteins in the 
eye’s lens. Over time, this damage can 
raise a person’s risk for cataracts, which 
impair vision.
“When you don’t wear protection, 
ultraviolet radiation you cannot see 
is penetrating the eye, and the eye 
structures are very sensitive to it,” says 
Dr. Rebecca Taylor. The back of the eye, 
called the retina, has a delicate central 
area known as the macula.  And when 
light comes into the eye, it hits that macula 
like a laser beam.”
There’s evidence that UV damage 
may raise a person’s risk for macular 
degeneration, one of the leading causes of 
age-related blindness. And sun exposure 
is also linked to eye cancer and to a form 
of short-term, sunburn-like eye injury 
called photokeratitis (sometimes known 
as “welder’s burn”), which can cause 
temporary blindness or blotchy vision.
The risks of sun-related eye damage 
are greater at certain times of the day 
and in certain settings. Water, snow 
and car windshields can reflect light 
into the eyes, and spending time on a 
boat, around snow, or in a vehicle on a 
sunny day “is like getting a double dose 
of ultraviolet light,” says Dr. C. Stephen 
Foster, a professor of ophthalmology at 
Harvard Medical School. “You’re getting 
the direct exposure from the sun and a 
second exposure from the reflected light.” 
Also, at higher altitudes the sun’s rays 
are stronger, and the attendant eye risks 
increase.
Wearing sunglasses can protect a 

person’s eyes from all these concerns. “It 
doesn’t matter how dark they are or the 
color of the lenses,” Taylor says. “The most 
important thing is that the sunglasses 
block 99 to 100% of UVA and UVB rays.”
Price doesn’t necessarily matter; even 
inexpensive sunglasses can get the 
job done—just look for a sticker or tag 
advertising UV protection. 
The size of the lenses also makes a 
difference. “The bigger the better,” she 
says. “With little, round John Lennon 
glasses, you get scattered rays coming in 
from all sides.” A 2018 study from Swiss 
researchers found that large sunglasses 
blocked more UV rays than smaller ones, 
and that UV-blocking goggles offered the 
most complete protection.
On the other hand, there are times of the 
day when shielding your eyes behind 
sunglasses may not be a good idea. 
Research has found that people who get 
“high levels” of bright light in the morning 
tend to sleep better than those who don’t. 
And wearing sunglasses early in the day 
may interfere with these processes.
Foster says it may be prudent to go 
without sunglasses until 9 or 10 a.m. 
Assuming a person isn’t staring straight 
at the sun, its rays aren’t strong enough in 
the morning to cause much damage, and 
exposing the eyes to natural light can help 
set the body’s “internal clocks,” he says.

Source:time.com

Trump at Georgia Rally Says He Hopes Pence 
'Comes through for Us'

How Wearing Sunglasses Actually Impacts Your 
Eyes, According to Science
When most people think about sun-related damage, they 
probably worry about their skin. But the sun’s ultrav

 US President Donald Trump on Monday said he hoped Vice 
President Pence “comes through for us” as he discussed efforts to 
overturn the US presidential election results, hinting at Pence’s 
role overseeing the certification of the Electoral College vote 
count on Wednesday.
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president of 
the Senate, is 
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certification of 
the Electoral 
College results 
showing 
President-elect 
Joe Biden’s 
win before a 
joint session 
of Congress on 
Wednesday. 



بزرگترین عیدی مجلس به جامعه کارگری
یک عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار ضمانت اجرای طرح افزایش دوبار در سال حقوق کارگران را خواستار 

شد و گفت: بزرگترین عیدی مجلس انقلابی به جامعه کارگری، اصلاح ترکیب اعضای شورای عالی کار است.
علی اصلانی  با اشاره به طرح مجلس برای افزایش دوبار در سال حقوق کارگران اظهار کرد: طرح مجلس از این 
جهت که می تواند قدرت معیشت کارگران را تاحدودی تقویت کند مثبت و اثرگذار است و جامعه کارگری از 

اینکه دستمزدها دوبار در سال افزایش یابد استقبال می کند.
وی افزود: در حال حاضر شاهد هستیم که قیمت کالاها و خدمات چند نوبت در سال تغییر می کند و تورم شش ماهه 

اول با شش ماهه دوم سال قابل مقایسه نیست بنابر این وقتی هزینه های درمان، اجاره بها و خوراکی ها مشمول افزایش 
می شوند قابل توجیه نیست که دستمزدها تنها یکبار در سال افزایش داشته باشد.

این مقام مسئول کارگری اصلاح ماده ۴۱ قانون کار از سوی مجلس را خواستار شد و ادامه داد: معتقدم مجلس باید به اصلاح ماده ۴۱ قانون 
کار ورود کند. ماده ۴۱ مصوبه مجلس است و تعیین مزد را در حیطه شورای عالی کار قرار داده است. البته طی کردن مراحل اصلاح قانون زمان بر 
است و با توجه به زمان اندکی که تا پایان سال داریم ممکن است به نتیجه نرسد ولی مجلس انقلابی می تواند یک تبصره به ماده ۴۱ قانون کار اضافه 

و وزارت کار را به اصلاح ترکیب اعضای شورای عالی کار ملزم کند و این بزرگترین عیدی به جامعه کارگری است.

گران فروشی در مرغ و گوشت بسته  بندی نداریم
دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت تولید و بسته بندی مواد پروتئینی کشور گفت: مرغ و گوشت بسته  بندی 
طبق ضرایب سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف  کنندگان نرخ گذاری و عرضه می شود و سود توزیع و 

عرضه مصوب قانونی دارد، بنابراین هیچ گران فروشی در این زمینه نداریم.
»مسعود رسولی« درباره اظهاراتی مبنی بر اینکه مرغ بسته بندی با قیمت کیلویی ۹۰ هزار تومان به دست مصرف 

کنندگان می رسد، افزود: در موضوع بسته بندی، قطعات مرغ ارزش و تقاضای متفاوتی دارند و همچنین کشتار، 
حمل و نقل، بسته بندی و توزیع و عرضه هزینه دارد.

وی بیان داشت: همه این موارد طبق جداول و ضرایب مشخص و مورد تایید دستگاه های حاکمیتی مرتبط همچون 
سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان محاسبه می شود.

دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت تولید و بسته بندی مواد پروتئینی اظهار داشت: اکنون در بحث قطعه بندی، قیمت هر کیلوگرم  ران و سینه مرغ 
بی پوست و بسته بندی شده ۴۱ هزار و ۷۰۰ تومان است و تولیدکنندگان درباره هزینه های کشتارگاه تا مصرف اطلاعات چندانی ندارند.

وی با اشاره به اینکه ممکن است گوشت مرغ عرضه شده با نرخ کیلویی ۹۰ هزار تومان مرغ معمولی نبوده و گوشت شترمرغ باشد، تصریح کرد: به دلایل 
مختلف مرغ زنده را نمی توان به مصرف کننده عرضه کرد و به طور حتم باید در یک کشتارگاه مناسب کشتار و لاشه مرغ به شکل بهداشتی عرضه شود.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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روند کند پرداخت 
تسهیلات باعث شده 
که ستاد ملی مقابله با 
کرونا اقدام به تمدید 

پرداخت وام اجاره 
مستاجران کند به 

طوری که متقاضیان 
می توانند تا بهمن 

ماه این تسهیلات را 
دریافت کنند
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ایرلاین ها یا آژانس های 
هواپیمایی؛

مقصر گرانی بلیت 
هواپیما کیست؟

در پی طرح مســئله افزایش قیمت 
بلیت پروازهای داخلی از سوی برخی 
نماینــدگان مجلس، دبیــر انجمن 
شرکت های هواپیمایی معتقد است که 
هیچ ایرلاین داخلی بلیت پروازهای 
داخلی خود را بالاتــر از نرخ مصوب 
نفروخته و اگر ســایتی گرانفروشی 

می کند باید با آن برخورد شود.
پس از کشمکش های فراوان بالاخره 
قیمت بلیت هواپیما برای پروازهای 
داخلی افزایش یافــت اما حالا و پس 
از گذشــت حدود دو ماه از این اتفاق 
برخی نمایندگان مجلس نسبت به 
افزایش قیمت بلیــت هواپیما انتقاد 
کرده و خواهــان نظارت بیشــتر و 
برخورد جدی تر از ســوی سازمان 
هواپیمایی کشوری با عنوان متولی 

شدند. 
این اظهارات در حالی مطرح می شود 
که مقصود اسعدی ســامانی –دبیر 
انجمن شرکت های هواپیمایی- در 
این باره گفت: هیچ شرکت هواپیمایی 
داخلی بلیت پروازهای خود را فراتر از 
نرخی که اخیرا تصویب و ابلاغ شد، 
نفروخته است و همه ملزم به رعایت 
مصوبه شــورای عالــی هواپیمایی 

هستند.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

 امسال افزایش قیمت اجاره 
زودتر از موعد هر سال شروع 
شد چرا که شیوع ویروس 
کرونا باعث شد که بسیاری 
از مالکان از این موضوع سوء 
اســتفاده کنند و نرخ های 
اجــاره خــود را افزایــش 
دهند و از طرف دیگر اجــازه ندادن برای 
بازدید از واحد های مسکونی سبب شد که 
نرخ های اجاره بالا برود تا جایی که اعتراض 
متقاضیان و مستاجران، زمینه ساز تعیین 
سقف افزایش قیمت اجاره از طرف ستاد 
ملی مقابله با کرونا و همچنین الزام به تمدید 
قرارداد های اجاره تا سفید شدن وضعیت 

کشور از لحاظ ویروس کرونا شد.

   کاهش نرخ  اجاره در نیمه دوم سال 
از سوی دیگر تدابیری که دولت در ابتدای 

سال برای مستاجران در نظر گرفته است، 
هنوز نتواسته چندان کارگشا باشد به طوری 
که به گفته بسیاری از مستاجران، مالکان 
و موجران توجه چندانی بــه این موضوع 

نمی کنند. 
طبق بررسی های صورت گرفته اگر چه به 
گفته بسیاری از کارشناسان و مسئولان به 
طور معمول در نیمه دوم سال نرخ های اجاره 
کاهش می یابد، اما هنوز بسیاری از موجران 
و مالکان در تب اجاره تابستان به سر می برند 
و این خود باعث نگرانی برخی از مستاجران 

در زمستان شده است.
در این شــرایط برخی افراد ســودجو به 
بهانه های مختلف سعی داشتند نرخ های 
اجاره را ۳۰ تا ۴۰ درصد هم افزایش دهند و 
از طرف دیگر مستاجران را مجبور به تخلیه 

واحد مسکونی کردند. 
در همین رابطه توسلی یکی از مستاجران 
که در محدوده خیابان اشــرفی اصفهانی 
ساکن است با بیان اینکه بازار اجاره امسال 
برای ما بسیار دلهره آور بود، گفت: از یک 
طرف مالک قصد داشــت نرخ اجاره را ۳۰ 
درصــد افزایش دهد از طــرف دیگر هیچ 
موجری اجازه بازدید از ملک خود را نمی داد. 
او ادامه داد: تعیین ســقف اجاره و دریافت 
تسهیلات تا حدودی توانست بازار را آرام 
کند، اما امیدواریم با این شرایط اقتصادی 

شود بازار را کنترل کرد.

    مشــاوران املاک ســقف ۲۵ 

درصدی اجاره را قبول ندارند  
همچنین تاجداری یکی دیگر از مستاجران 
که در منطقه غرب تهران ساکن بود  با بیان 
اینکه متاسفانه با وجود آنکه دولت نرخ های 
مشخصی برای تمدید واحد های مسکونی 
در نظر گرفته بود، اما نه تنها مالک و موجر 
این موضــوع را قبول نداشــته بلکه حتی 
مشاوران املاک هم می گویند مگر می شود 

با ۲۵ درصد یک ملک را تمدید کرد.
او ادامه داد: باید دولت هرچه سریعتر نظارت 
خود را بر مشاوران املاک تشدید کند، اما 
متاسفانه در این حوزه هیچ نظارتی صورت 
نمی گیرد و این موضوع خــود باعث اجاد 
مشکلات بسیار زیادی در این حوزه شده 
اســت. همچنین یکی از مشاوران املاک 
در محدوده جنوب پایتخت عنوان کرد که 
میزان جابه جایی ها در ماه های پایانی سال 
قبل نزولی بود و همین موضوع خود زمینه 
ســاز افزایش قیمت چشــمگیر اجاره در 
هفته های ابتدایی سال شد. او ادامه داد: باید 
دولت اقدامات لازم در حوزه بازار اجاره را در 
قالب یک برنامه ریزی درست و همه جانبه 

اجرایی کند تا شاهد بهبود دائم شویم.

   نــرخ اجاره بیــش از ۳0 درصد 
افزایش یافته است

وطنی یکی دیگــر از مســتاجران که در 
محدوده خیابان خوش تهران ساکن است 
به خبرنگار اقتصادی باشــگاه خبرنگاران 
جوان گفت: بــا وجود آنکه توانســتیم با 

پیگیری های بسیار زیاد تسهیلات ودیعه 
مســکن را دریافت کنیم، اما با این وجود 
مالک نرخ اجاره را بیش از ۳۰ درصد افزایش 
داده است. او ادامه داد: مالک در ابتدا راضی 
به تمدید قرار داد اجــاره برای دریافت کد 
رهگیری نمی شد که این به عقیده من یکی 

از بزرگترین مشکلات مستاجران است.

   ۵0 درصــد از مســتاجران وام 
کرونایی دریافت کردند

شرایط مستاجران در ما های ابتدایی شیوع 
کرونا نابسامان بود به طوری که ستاد ملی 
مقابله با کرونا تصمیم به پرداخت وام اجاره 
ودیعه مسکن گرفت. البته پرداخت این وام 
هم مشکلات و دردسر های بسیار زیادی به 
همراه داشت چرا که در ابتدا بانک ها اعلام 
کرده بودند که هنوز بخشنامه و یا ابلاغیه ای 
در این خصوص به ما ارائه نشده و از طرف 

دیگر بســیاری از مســتاجران هم عنوان 
می کردند که مالکان حاضر به تمدید قرارداد 

و یا ارائه کد رهگیری نیستند.
همین موضوع باعث شــد کــه از ابتدای 
پرداخت تسهیلات ودیعه که دولت برای 
۶۰۰ هزار نفر در نظر گرفته بود اما  روند کند 
پرداخت تسهیلات باعث شده که تا پایان 
آذرماه از مجموع ۳۰۲ هزار و ۳۳۴ متقاضی 
دریافت وام ودیعه تاکنون ۱۴۸ هزار و ۲۱۵ 
نفر نزدیک به ۵۰ درصد توانســته اند این 

تسهیلات را دریافت کنند.
روند کند پرداخت تســهیلات باعث شده 
که ستاد ملی مقابله با کرونا اقدام به تمدید 
پرداخت وام اجاره مستاجران کند به طوری 
که متقاضیان می تواننــد تا بهمن ماه این 

تسهیلات را دریافت کنند.
   مالکان افزایش ۲۵ درصد را قبول 
نکردند، مستاجران به  شورای حل 

اختلاف مراجعه کنند 
در همین رابطه حسام عقبایی نایب رئیس 
اول اتحادیه املاک مشاوران املاک کشور  با 
بیان اینکه به طور معمول در سه ماهه پایانی 
سال فصل اجاره وارد دوران رکود می شود، 
گفت: در ماه های دی، بهمن، اسفند ما شاهد 
کمترین جابجایی ها در حوزه اجاره هستیم و 
به طور معمول هم مالکان در این ایام تمایل 
چندانــی را برای اجاره دادن نیســتند به 
همین دلیل میزان اجاره به کمترین سطح 
خود می رسد. او با بیان اینکه به طور معمول 
در زمستان نرخ های اجاره ۱۵ درصد نسبت 
به تابســتان کاهش می یابد، بیان کرد:  از 
سوی دیگر با توجه به مصوبات ستاد ملی 
کرونا در حوزه اجاره مالکان در شهر تهران 
برای تمدید تنها موظف هستند ۲۵ درصد 
و در کلانشهر ها ۲۰ درصد و در شهر های 

کوچک ۱۵ درصد افزایش دهند.

 مالکان سقف ۲۵ درصدی اجاره را قبول ندارند 

نگرانی مستاجران از بازار اجاره زمستانی
در حالی که بسیاری از مستاجران از رشد قیمت اجاره نگران 
هستند که بسیاری از مشاوران املاک و مالکان هنوز افزایش ۲۵ 
درصدی را قبول ندارند. این روز ها وضعیت بازار اجاره به سمت 
کاهش قیمت در حرکت اســت این در حالی است که به گفته 
بسیاری از کارشناسان بازار مسکن در شرایط رکود تورمی به 
سر می برد و همین امر باعث شده که بازار مسکن به سمت رکود 
حرکت می کند این در حالی است که طبق بررسی های میدانی 
انجام شده بسیاری از مستاجران با وجود آنکه در انتظار دریافت 
وام ودیعه مسکن هستند، اما هنوز با مشکلات بسیار زیادی در 

این حوزه رو به رو هستند.
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فعالشدناستارتآپهایحوزهرسانهدرترویجادبیاتتنظیمگری
 از این پس اســتارت آپ ها می توانند در زمینــه ترویج ادبیات تنظیم گری با ســاترا همکاری

 کنند.
سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر در راستای توسعه شبکه رسانه ای و 
فعال شدن استارت آپ های این حوزه در ترویج ادبیات تنظیم گری با مرکز نوآوری وی کست 

تفاهم نامه همکاری منعقد کرد. 
ایــن تفاهم نامه بــا همــکاری معاونــت کاربــران و تنظیم گــری اجتماعــی ســاترا با هدف 

ترویج ســواد رســانه ای، اســتفاده از ظرفیت برنامه های تلویزیونی در توســعه ادبیات تنظیم گری 
 و هم ســرمایه گذاری )Coinvest( روی اســتارت آپ های حــوزه رســانه و تنظیم گــری منعقــد شــده

 است. 
از جمله محورهای همکاری بر اساس این تفاهم نامه معرفی خدمات مرکز نوآوری وی کست به رسانه های دارای مجوز ساترا، 
به کارگیری ظرفیت های ساترا در توسعه کسب وکارهای نوپا با همکاری وی کســت و اعطای تسهیلات و تخفیف خدمات به 

رسانه های دارای مجوز معرفی شده از سوی ساتراست.

 به خودتان بگوید: همین 
الانش هم مسئولیت های 
زیادی دارم، بنابراین ماه 

آینده اگر از من خواستند 
به یک پروژه جدید بپیوندم 

یا کار دیگری انجام دهم، 
قبل از دادن جواب مثبت در 

موردش خوب فکر خواهم 
کرد

،،

جام جم آنلاین
یادداشـــت
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وضعیت بورس در 
آینده چه خواهد شد؟

بررســی تحلیل تکنیکال و تحلیل 
بنیادی بازار سرمایه نشان می دهد، 
شاخص کل در حال حاضر درگیر یك 
حمایت قوی است و در روزهای آینده 
بورس احتمالا شــاهد رشد شاخص 

خواهد بود.
هنوز بسیاری از ســهامداران در بازار 
ســرمایه وقتی به یاد ۳ ماه خونین 
بورس در ماه های گذشته می افتند، 
تنشان می لرزد و سرمایه از دست رفته 

شان را نظاره می کنند.
بی اعتمادی سرمایه گذاران به بورس 
را می توان با نگاهی ورود و خروج پول 
حقیقی ها از بورس نشان داد. خالص 
ورود پول حقیقی به بورس در هفته 
اول دی ماه مثبت بــود؛ اما در هفته 
دوم دی ماه پول حقیقــی از بورس 
خارج شــد. در تمام روزهای هفته 
گذشته شاهد خروج پول حقیقی از 
بورس بودیم. در مجموع کل هفته، 
۲ هزار و ۵۱۴ میلیــارد تومان پول 
حقیقی از بورس خارج شد و میانگین 
هفته خروج پول حقیقی ۵۰۲ میلیارد 

تومان بود.
در کنار این ورود و خروج پول حقیقی 
از بورس، باید نظر تحلیلگران تکنیکال 
را قرار داد. این تحلیلگران معتقدند 
شــاخص در محدوده ۱.۳۲۰.۰۰۰ 
واحدی حمایتی جدی دارد. اما نوسان 
شاخص کل بین اعداد یك میلیون و 
چهار صد هزار واحد تا حمایت طی 
هفته های گذشته برخی را متقاعد 
کرده اســت که زیاد نباید به تحلیل 

تکنیکال دل خوش کرد.
به عبارت دیگر، بــه دلیل اینکه بازار 
سرمایه طی هفته های گذشته بیشتر 
درگیر حواشی بوده است، نمی توان 
از تحلیل تکنیکال زیاد انتظار پیش 
بینی درست روندها را داشت. بازار در 
شرایط کنونی متوجه اخبار و شایعات 
است و نمی توان به روندهای آن حتی 

برای یك روز هم امید داشت.
به بیانی دیگر، افق بلندمدت در شرایط 
فعلی بازار مفهومی گم شــده است 
و کارشناســان بازار سرمایه کمتر به 
آن می پردازند. ایــن موضوع را می 
توان در معاملات سرمایه گذاران در 
هفته های اخیر به وضوح مشــاهده 
کرد. چرخش پول از نمادهای بزرگ 
به ســمت نمادهای کوچك و مثبت 
شدن شاخص هموزن درعین منفی 
بودن شاخص کل را می توان به این 
دلیل توجیه کــرد. اما در همین بین 
برگشــت بازار از نمادهای کوچکتر 
نیز به دلیل عدم وجود دید بلند مدت 
در میان ســهامداران قابل مشاهده 
است. به عبارت دیگر ماهیت فعلی بازار 
نوسان و چرخش پول است و در چنین 
شرایطی کارشناسان حرکت به سمت 
تك سهم ها را در شرایط فعلی جدی تر 

از گروهها پیش بینی می کنند.

     امیدواری ســهامداران به 
تحلیل بنیادی بازار سرمایه

از دیگر سو، یکی از روش های بررسی 
ارزنــده بــودن نمادها را بر اســاس 
تحلیل بنیادی است. تحلیل بنیادی 
بر روندهایی مانند میــزان فروش و 
سود شرکت در ماه های گذشته، نرخ 
تورم، نرخ ارز و سایر عوامل اقتصادی 
که بر ارزندگی ســهم ها تاثیر دارند، 
پایه گذاری شــده اســت. برخی از 
کارشناســان تاکید دارند با توجه به 
گزارشــات بسیار مناســب فعالیت 
ماهانه شرکت ها در ۹ ماهه ابتدایی 
ســال که تا پایان دی ماه وارد کدال 
خواهد شد و تثبیت نرخ تورم و نرخ ارز، 
به نظر می رسد از این پس سهم های 
بنیادی با P/e پایین مــورد توجه 

سهامداران قرار خواهند گرفت.

فارس
تحلیــل بورس
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مهم ترین ادغام های استارت آپی ایران و جهان؛ 

داستان های  شکست و موفقیت         )بخش اول(

هر استارت آپ در مقطعی، با دوراهی »ادغام یا حفظ استقلال« 
رو به رو می شــود. در این مقاله به بررسی نمونه های موفق و 

ناموفق ادغام استارت آپ ها می پردازیم.

بحث ادغام همیشه در مورد شرکت های بزرگ نیست. گاهی استارت آپ های کوچك هم به 
نقطه ای می رسند که ادغام را تنها راه برای بقا در بازار نفس گیر رقابت می بینند. این تصمیم مثل 

هر برنامه  دیگری گاهی با موفقیت روبه رو می شود، گاهی با شکست. 
ادغام استارت آپ ها پدیده  نادرتری نســبت به خرید شرکت کوچك توسط شرکت بزرگ تر 
اســت. ادغام می تواند مزیت های زیادی داشــته باشــد، از جمله بالا رفتن ارزش شرکت،  
بدســت آوردن منابع و مهارت های جدید و دسترســی به بخش بزرگ تــری از بازار بدون 
صرف هزینه  اضافه برای تحقیق؛ اما ممکن اســت معایب و مشــکلاتی نیز داشته باشد که 
بسیاری از استارت آپ های جوان را از فکر ادغام منصرف می کند.  بررسی نمونه های موفق و 
شکست خورده  ادغام نشــان می دهد عواملی چون تعریف هدف مشترک،  تجمیع پتانسیل 
سرمایه گذاری، آگاهی کامل از وضعیت مالی و ارقام فروش، تقویت روحیه  همکاری،  مشورت 
 و مذاکره و همچنین یکپارچه سازی دو پلتفرم در سیســتمی واحد در موفقیت پروژه تأثیر

گذار است. 
در این مقاله نگاهی خواهیم داشــت به چند نمونه از اســتارت آپ های ایرانی و خارجی که 
با هدف رشد و تصاحب ســهم بیشــتری از بازار تصمیم به ادغام گرفتند. داستان برخی از 
 این ادغام ها پایان خوشــی دارد و بعضی دیگر به دلایل مختلف با شکســت روبه رو شــدند.

 با ما همراه باشید.

     نت برگ و تخفیفان
ادغام نت برگ با تخفیفان۲۷ آذر ۹۸ در جریان برگزاری یلدای کارآفرینی بود که 
نازنین دانشور، مؤسس و بنیان گذار تخفیفان، اعلام کرد نت برگ و تخفیفان، از اولین 
سرویس های ارائه  خدمات تخفیف گروهی در ایران، با هم ادغام شدند. این تصمیم 
بعد از حدود یك دهه رقابت شدید و دعوای حقوقی و پس از سه سال مذاکره، گرفته 
شد. البته این ادغام به  معنی ترکیب این دو مجموعه در یك مجموعه  واحد نبود؛ بلکه 
طبق گفته  دانشور که هدایت و مدیریت هر دو پلتفرم را بر عهده گرفته است، به  دلیل 
داشتن »جنس مشتریان و ذات کاری متفاوت«، قرار شده است هر دو را حفظ کنند و 
راه را برای جذب سرمایه گذاران بیشتر باز نگه دارند.  نت برگ و تخفیفان فعالیت را در 
سال ۹۰ و با فاصله  یك ماه از یکدیگر شروع کردند و بعد از ۵ سال حوزه  فعالیت خود 

را به استان های دیگر گسترش دادند. 

     زورق و علی بابا
۱۳ آذر ۹۶ در حاشــیه  کنفرانس D۸ در پارک فناوری پردیس، اعلام شد علی بابا و 
زورق، دو شرکت بزرگ حوزه  گردشگری آنلاین ایران، طی سرمایه گذاری ۲۲ میلیون دلاری 
سرآوا در هلدینگ توشا، با هم ادغام شدند.  علی بابا، بزرگ ترین آژانس آنلاین سفر در ایران، اعلام 
کرد وب سایت  گردشگری آنلاین زورق را خریداری کرده است؛ اما برند زورق، پلتفرم و تیم آن 
حفظ خواهد شد.  با سرمایه گذاری سرآوا، این شرکت ۲۵ درصد از سهام توشا را در اختیار گرفت 
و ارزش این هلدینگ که شامل دو استارت آپ علی بابا و جاباما است، به ۹۶٫۵ میلیون دلار رسید.  
به  گفته  این دو مجموعه،  این واگذاری و سرمایه گذاری در راستای »توسعه  صنعت گردشگری، 
اشتغال زایی بومی و خلق ارزش از طریق هم افزایی تجربه  کارآفرینان و توان سرمایه گذاران 
صورت گرفته است و موجب تقویت روحیه  اشتراک در زیست بوم کارآفرینی ایران خواهد شد.«

شرکت سرآوا از در عرصه  سرمایه گذاری خطرپذیر کارنامه  پرباری دارد که شامل دیجی کالا، 
کافه بازار، آواتك، زورق و… می شود. 

     هماپی و دیجی کالا
۲۲ خرداد ۹۷ طی یك کنفرانس خبری، دیجی کالا از ادغام استارت آپ »هماپی« در این گروه و 
ادامه  فعالیت آن با برندی جدید به نام »دیجی پی« در حوزه فناوری های مالی و اعتباری خبر داد. 
دیجی پی که سیستم پرداخت الکترونیك است، در پی این ادغام کلید ورود دیجی کالا به حوزه  
فین تك را زد. دیجی پی سیستمی یکپارچه برای پرداخت و  مبتنی بر گوشی های هوشمند 
است که نیازی به ورود اطلاعات کارت ندارد. استارت آپ هماپی با شرکایی تجاری نظیر بانك 
پاسارگارد، سامان، آینده و خاورمیانه، صاحب محصولات و خدماتی چون اپلیکیشن موبایل، 
پرداخت درون برنامه ای، برگشت پول و درگاه پرداخت هوشمند است.  به  گفته  دیجی کالا، این 
ادغام در راستای »سیاست حمایت از استارت آپ های موفق و ورود گروه دیجی کالا به حوزه های 

گوناگون تکنولوژی صورت گرفته است.«

     آلونک و شیپور
۱۱ مهر ۹۷ خبر ادغام شدن آلونك در مجموعه  شیپور به طور رسمی اعلام شد. آلونك، آژانس 
املاک و مستغلات در بستر اینترنت است و خدمات آن شامل آموزش مشاوران املاک، تسهیل 
فروش و اجاره  خانه برای متقاضیان و اطلاع رســانی به روز در حوزه  بازار املاک و مستغلات 
است. ازآنجاکه ۴۰ درصد از آگهی های ثبت شــده در شیپور، به حوزه  املاک اختصاص دارد، 
این مجموعه بر آن شد تا با همکاری آلونك و اســتفاده از زیرساخت های این شرکت، حضور 
تأثیرگذارتری در این حوزه داشته باشــد.  در پی این ادغام،  آگهی های املاک منتشرشده در 
وب سایت شیپور با زیرساخت ارتباطی و مدیریتی که آلونك در اختیار بنگاه های املاک قرار 
می دهد، ترکیب می شود و بستری یکپارچه برای رفع نیاز متقاضیان، واسطه ها و ارائه کنندگان 
ایجاد می کند. طبق گفته  مؤسسان این دو شرکت، بعد از ادغام، نیروی کار آن ها با یکدیگر ترکیب 
شد و تعدیل نیرو صورت نگرفت. براساس گفته  میلاد بازدار، مدیرعامل آلونك، در پی این ادغام 
»ساختار آلونك تغییری نمی کند و همچنان به ارائه خدمات به مشاورین املاک ادامه می دهد.«

     چیلیوری و ریحون
۴ دی ۹۸ طی نشستی خبری، اعلام شد سرویس های سفارش آنلاین غذای چیلیوری و ریحون 
که هر دو فعالیت خود را تقریبا به طور هم زمان و از سال ۹۴ آغاز کرده بودند، با هم ادغام شدند. 

این ادغام به  منظور رقابت با اسنپ فود و کم کردن فاصله با آن صورت گرفت. 
برخلاف ادغام تخفیفان و نت برگ که طی آن هر دو برند به کارشان ادامه می دهند، در ادغام 
چیلیوری و ریحون تصمیم گرفته شد این دو برند جوان با برند چیلیوری به فعالیت خود ادامه 
دهند. به  گفته  علیرضا صادقیان، مدیرعامل چیلیوری، »این به معنای خرید ریحون توسط 
چیلیوری نیست؛ بلکه برندها ادغام شده اند و هیچ پلتفرمی، دیگری را نخریده است. دلیل انتخاب 

برند چیلیوری این بود که چیلیوری برند بهتری برای سرمایه گذاری آتی است.«
متأسفانه این ادغام که قرار بود باعث رشد ۶۰ درصدی مشتریان و ۴۰ درصدی رستوران های 
طرف قرارداد شرکت چیلیوری شود،حتی نتوانست این مجموعه را از تعطیلی نجات دهد. اسفند 
۹۸ بود که صادقیان در حســاب توئیتری خود از توقف فعالیت چیلیوری، »حداقل به صورت 
موقتی« خبر داد. به  گفته  او، شــیوع کرونا باعث افت ۷۰ درصدی سفارش آنلاین غذا شده و 
آن ها را مجبور کرده است مذاکره برای جذب سرمایه  جدید را به پایان این شرایط موکول کنند.

صادقیان تلاش برای خنثی سازی اقدامات انحصارگرایانه  رقیب به  جای تمرکز بر کسب وکار 
خود را عامل هدر رفتن انرژی و هزینه  این مجموعه نامید. پس از اینکه چیلیوری از اسنپ فود 
به اتهام انحصار شکایت کرد و دیوان عدالت اداری رأی شورای رقابت مبنی بر پرداخت جریمه 
توسط اســنپ فود را باطل اعلام کرد، بنیان گذار چیلیوری به عنوان معاون استراتژی به گروه 

اسنپ پیوست.  ادامه دارد ...

زومیت
گــــــزارش

استارت آپ

۵عادتکهجلویپیشرفتزناندرکاررامیگیرد؛

اشتباهاتزنانه

معذرت خواهی، 
استفاده از جملاتی نظیر 

یک لحظه وقت دارید؟ 
، نشان ندادن اقتدار و 

نداشتن احساس تعلق 
به جایگاه خود از جمله 

ویژگی های اخلاقی 
مشترک در میان زنان 

است

۲0۲ سال طول خواهد کشید تا شکاف جنسیتی در اقتصاد 
سراســر دنیا از بین برود؛ این را مجمع جهانی اقصاد در 
گزارش سال گذشته خود اعلام کرد. این در حالی است که 
بسیاری از پژوهش ها از اثرات مثبتی می گویند که تنوع 

جنسیتی روی کسب و کار ها دارد.

ســالی هلگسن، مدرس 
مدیریت ۵ توصیه مفید 
بــرای زنانــی دارد که 
می خواهند در کار خود 

پیشرفت کنند.

   ۱- روی دستاورد های 
خود تأکید کنید

به گفته هلگسن انتظار برای این که 
دیگران به خودی خود متوجه کار ما 
بشوند و از آن قدردانی کنند، به جایی 

نخواهد رسید.
او می گویــد با افراد زیــادی برخورد 
کرده که در مورد دستاوردهایشــان 
حرف نمی زنند. کســانی که به گفته 
او معمولا دو دلیل برای این کار خود 
دارند: بعضی ها می گویند فکر می کنم 
وقتی کارم را درست انجام دهم، مردم 
خودشــان باید متوجه شوند. عده ای 
دیگر هم این دلیل را می آورند که اگر 
قرار اســت برای جلب توجه دیگران 
مثل یــك احمق نفرت انگیــز رفتار 
کنم، همین بهتر که کســی متوجه 
کارم نشود. به اعتقاد هلگسن چنین 
رویکردی هیچ نتیجه ای برای فرد به 

دنبال نخواهد داشت.

حالا سوال این اســت که چطور این 
عادت را تغییر دهیم؟

هلگســن می گوید: نقاط قوت خود 
را پیدا کنید. مثــلا اگر فکر می کنید 
رئیس تــان متوجه توانایی شــما در 
برقراری ارتباط با دیگران نیست، یك 
بار در هفته برایش ایمیل بفرستید و 

به طور خلاصه بنویسید با چه کسانی 
حرف زده اید.

به گفته هگلسن این روش برای زنان 
خیلی خوب جواب داده است.

   ۲- نه گفتن را یاد بگیرید
هلگســن می گوید رفتار هایی که در 
شروع یك کار به شما کمك می کنند 
ممکن است با گذشت زمان به موانعی 
در مسیر پیشــرفت تان تبدیل شوند: 
اگر همیشــه بــه دنبال خوشــحال 
کردن دیگران هستید، برای سپردن 
مســئولیت به دیگران و نه گفتن به 
آن ها کار ســختی پیش رو خواهید 
داشــت. با این کار به دیگــران اجازه 
می دهید از شــما سوءاستفاده کنند، 
از حد و مرزهایتان عبور کنند و وقت 

زیادی هم هدر بدهند.

چطور می شــود جلوی این اتفاق را 
گرفت؟ هگلسون می گوید با قدم های 
کوچك جلو بروید و برای خودتان حد 
و مرز تعیین کنید: به خودتان بگوید: 
همین الانــش هم مســئولیت های 
زیادی دارم، بنابراین مــاه آینده اگر 
از من خواســتند به یك پروژه جدید 
بپیوندم یا کار دیگــری انجام دهم، 
قبل از دادن جواب مثبت در موردش 
خوب فکر خواهم کرد. بــه این فکر 
می کنم که این کار چه سودی برایم 
دارد و این که آیا انجامش واقعا به نفعم 

هست یا نه.

   ۳- کمال گرایی در برابر ریسک 
پذیری

هگلسون می گوید: یکی از بزرگ ترین 
مشــکلات کمال گرایی این است که 
نمی توانید کاری را به دیگران بسپارید. 
این جمله که آه! خودم انجامش بدهم 

راحت ترم را از خیلی ها شنیده ام. .

اما یك راه بسیار آسان برای ترک این 
عادت وجود دارد.

یك نفر را برای ایــن که کاری را به او 
بســپارید در نظر بگیرید. این فرصت 
را به آن فرد بدهید و بعد از انجام آن 

کار نظرتان را هم به او بگویید. ریسك 
کنید و کنترل اوضاع را به فرد دیگری 

بسپارید.
احســاس خوبی نســبت به این کار 
ندارید؟ پس بد نیست بدانید مطالعات 

نشــان داده در محیط هــای کاری 
زنان معمولا برای بی اشــتباه بودن 
و دقت  شان تشویق می شــوند و این 
در حالی اســت که مردان اغلب برای 
ریســك پذیری و جسارتشان پاداش 

می گیرند.
هگلســن می گویــد یــاد گرفتــن 
ریسك پذیری و دوری از کمال گرایی 

کلید پیشرفت در کار است.

   ۴- به خودتان اجازه اشتباه بدهید
زنان معمولا ســخت تر از مــردان با 
اشــتباهات خود کنار می آیند و این 
می توانــد مانعــی جدی بر ســر راه 
پیشرفت کاری شــان باشد. هگلسن 
می گوید: با این کار در واقع به خودمان 

ضربه می زنیم.
او توصیــه می کند به جــای این کار 
به خودتان کمی اســتراحت بدهید. 
بپذیرید که انســان هســتید و مثل 

هرفرد دیگری ممکن اســت اشتباه 
کنید.

   ۵- از کوچــک جلوه دادن خود 
دست بردارید

هگلسن می گوید زنان چه در ظاهر و 
چه در طرز بیان خود معمولا خودشان 
را کوچك تــر از آنچه هســتند جلوه 

می دهند.
معذرت خواهی، استفاده از جملاتی 
نظیر یك لحظه وقت دارید؟ ، نشــان 
ندادن اقتدار و نداشتن احساس تعلق 
به جایگاه خــود از جمله ویژگی های 

اخلاقی مشترک در میان زنان است.
هگلســون می گوید: اگر می خواهید 
به عنــوان مدیــر پذیرفته شــوید، 
باید جایگاه تان را مشــخص کنید و 
رفتارتان طوری باشــد کــه دیگران 
 متوجــه ارزش  هــا و توانایی هــای

 شما بشوند.


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

